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Sammanträdesdatum 15 mars 2021 
Anslaget sätts upp 17 mars 2021 
Anslaget tas ned 8 april 2021 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
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 Nämndsekreterare 
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Anslaget sätts upp 22 mars 2021 
Anslaget tas ned 13 april 2021 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T  
Tobias Nässén X   Anders Bruhn T  
Helene Skantze  X   Annika Jung N  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar -  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville N  
Bo Bergkvist  X   Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman N  
Magnus Sjöqvist -      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström -      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  -      
Richard Herrey X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X  §§ 88-106 Olga Anikina T §§ 107-158 

Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård T §§ 88-93 

Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Hedman  X  §§ 94-158    
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus N  
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Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman N  
Martin Sääf X   Karin Bünger N  
Mats Granath X      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson N  
Anders Tiger X   Jack Sjölund N  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T  

Espen Bjordal  X   Emelie Friberg N  

Gunnel Nyman Gräff  X   Andreas Andersson N  
Martin Hellströmer  -   Björn Andersson -  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Ej §§ 103-104 

p.g.a. jäv. 
Lamin Jatta Modigh  T §§ 103-104 

Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund T §§ 103-104 
Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X  Ej §§ 103-104 

p.g.a. jäv. 
   

 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Pernilla Axelsson (-) -  
Esa Örmä X   Christina Wiltman -  
Stephan Andersson  X   Jörgen Karlsson -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Göran Börjesson T  
Lisskulla Zayane X   Desha Svenneborg -  
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Ninni Lindberg  X      
Louise Ollivier -      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X  §§ 88-101 Tomas Ottosson T §§ 88-101, 

102-158 
Lisa Rasmussen X  §§ 88-104 Rolf Wastesson T §§ 105-158 

Fredrik Holmqvist X  §§ 102-158    
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§ 88  KFKS 2018/888 

Ny ersättare i Nacka kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående person. 
Jörgen Karlsson (SD), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 89 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(S) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Björn Anderssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 90 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Anna Kjellin Flory (M) och Mattias Qvarsell (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 15 mars 2021 och den 19 mars 2021. 
 
- - - - - 
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§ 91 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-03-15 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse A daterad 2021-02-10, inklusive 
revisionsrapport 9/2020 – Granskning av kommunens 
digitalisering 
Revisionsskrivelse B daterad 2021-02-10, inklusive 
revisionsrapport 10/2020 – Uppföljning av fördjupade 
granskningar från 2018 och 2019 

Övrigt 
Förteckning över inkomna medborgarförslag under 2020 med 
information om vilka som ännu ej slutbehandlats - 
återrapportering till KF 2021-03-15 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och 
lag om stöd och service till vissa funktionshindrade – kvartal 4, 
år 2020 

 
- - - - - 
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§ 92 KFKS 2020/1187 

Interpellation – Åtgärder för att kräva att regionen tar 
sitt fulla vårdansvar mot vårdbehövande på särskilda 
boenden i Nacka   
Interpellation den 14 december 2020 av Lisa Rasmussen (V) till äldrenämndens ordförande Karin 
Teljstedt (KD) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Vi Kristdemokrater uppmanar alla att läsa det skriftliga svaret på denna interpellation. 
Nytt sedan svaret skrevs är att IVO den 3 februari fattade de beslut om att de för Nackas 
del valt att avsluta vårt ärende då det inte ser något skäl att gå vidare med vår kommun i 
detta avseende.   
Vi Kristdemokrater är helt eniga om vikten av att följa upp, förbättra, påtala och lära av de 
brister som framkommer i samtliga granskningar som berör Nacka men i detta fall vill 
interpellanten att kommunen ska kräva regionen på något som vi inte har skäl till vilket gör 
det till en märklig frågeställning att svara på. Bedömningen som gjorts är att regionen har 
tagit sitt vårdansvar under pandemin i enlighet med vår överenskommelse och de har 
vidtagit de åtgärder som har behövts.   
Samverkan och dialog mellan kommun, region och anordnare har skett löpande och tätt 
under hela perioden (oavsett IVO:s granskningar). Det har beskrivits att pandemin och den 
kraftigt utökade kontakten mellan regionala och kommunala aktörer medfört såväl en ökad 
förståelse som ett ökat förtroende som för de olika förutsättningarna inom Regionens och 
kommunernas verksamheter. Det bör vi aktivt bygga vidare på.” 
   
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Att IVO inte har granskat just särskilda boenden i Nacka innebär inte att allt varit bra här. 
I analysrapporten från medicinskt ansvarig sjuksköterska betonas att det i början av 
pandemin inte fanns tillräckligt med skyddsmaterial, omsorgspersonalen hade inte 
tillräckliga kunskaper varken i hygienregler och -rutiner eller i användning av 
skyddsutrustning vid smittsam sjukdom. I 12 av 14 särskilda boenden i Nacka hade kunder 
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covid-19-smitta. Fram till slutet av oktober blev var 5:e äldre smittad. Av dem som har varit 
smittade har nästan 1/3 avlidit under en aktiv sjukdomsfas. Det är inga bra siffror. 
Vi bör därför fråga oss – vad har INTE varit så bra för äldre i Nacka och vad kan vi göra 
bättre? 
Nackalistan hoppas få gehör för vårt politikerinitiativ i Äldrenämnden i december med 
bland annat krav på att en sjuksköterska alltid ska finnas på varje äldreboende, och att 
viktiga vårdbeslut som att avbryta en vårdinsats eller att ordinera palliativ vård – alltid ska 
fattas av en fysiskt närvarande läkare i samförstånd med patient och anhöriga. Och att det 
här måste journalföras.” 
 
- - - - - 
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§ 93 KFKS 2021/197 

Interpellation – Näckenbadet 
Interpellation den 1 februari 2021 av YuSie Rundkvist Chou (NL) till kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Kristdemokraterna delar motionärernas uppfattning vad gäller att förlägga badhuset till 
Fisksätra. Men någon gång måste man inse att beslutet är fattat och att vi tyvärr förlorade 
den omröstningen. ’Någon jävla ordning ska det vara i en demokrati’.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det har snart gått 6 år sedan beslutet om simhall vid Näckenbadet och än så länge finns 
ingen tillstymmelse till det utlovade badet. Marken som badet föreslås bygga på är 
sankmark vilket gör projektet dyrt, tidskrävande och riskabelt. Den exploatör som hade 
utsetts drog sig ur när kostnaderna för att bygga badet blev tydligt. I nuvarande läge 
försöker Nackas majoritet att locka ett byggbolag genom att ge de ansvarsfrihet från 
eventuella byggfel, trots rekordkostnad för att genomföra beslutet ändå. När beslutet skulle 
fattas röstade vi socialdemokrater för att simhallen skulle byggas i Fisksätra på gångavstånd 
från var tionde Nackabo. Detta förslag föll, varpå vi föreslog att ersättningsbassängen 
skulle placeras i Fisksätra. Även detta förslag stoppades av majoriteten. Allianspartiernas 
linje innebär försening och fördyring av projektet.” 
 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
” Det är inte odemokratiskt att ifrågasätta dåligt underbyggda beslut. Snarare är det vår 
demokratiska skyldighet som politiker att ifrågasätta dem. Simhallsfrågan är ett dåligt beslut 
dels pga av det bristfälliga underlaget i utredningen, men framför allt därför att utifrån alla 
de parametrar som kommunen säger sig värdesätta vid lokalisering av idrottsytor: 
• Tillgänglighet, bland annat för gående och med hänsyn till boende i upptagningsområdet 
• Funktion, bland annat vad den tillför folkhälsan och simkunnigheten 
• Genomförbarhet 
• Ekonomi 
så är Fisksätra överlägset nuvarande placering vid Saltsjöbadens IP. 
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Interpellationen handlar om de skenande kostnaderna från 95 miljoner enligt 
simhallsutredningen 2015, till 300 miljoner idag med stor risk för mycket mer, går att utläsa 
i tjänsteskrivelser. Och kostnaderna är helt kopplade till platsen man valt att bygga på. 
Alliansen blir fortsatt svaret skyldigt vad gäller placeringen av Näckenbadet och i högsta 
grad ersättningsbassängen som hade kunnat vara en viss kompensation till fisksätraborna. 
KSO Mats Gerdau svarade inte på vad han egentligen menade med att saltsjöbadsborna 
skulle bli provocerade om simhallen hamnade i Fisksätra. Vem är det som har skapat 
konflikten och ställt kommundel mot kommundel? Och vem är det som vidmakthåller de 
fördomar som vissa saltsjöbadsbor har mot Fisksätra, genom att beröva dem möjligheten 
att ompröva sina fördomar? Att placera simhallen i Fisksätra hade inte bara lett till mindre 
CO2-utsläpp genom närheten till tåg/buss, den hade även räddat liv genom att främjat 
simkunnighet, folkhälsan och stärkt självkänslan bland befolkningen där, för att inte tala 
om integrationen. 
Att den nya entreprenör som får bygga simhallen kommer att garanteras ansvarsfrihet vid 
konstruktionsfel är onekligen ytterligare en pikant ingrediens i denna soppa som Alliansen 
kokat ihop. Ni kan hoppa upp och sätta er på att simhallsfrågan kommer att förfölja er i tid 
och evighet. Ni ska bli ihågkomna som gänget som försvarade ett odemokratiskt och 
orättfärdigt beslut mot flertalet kommuninvånares intressen. Odemokratiskt, eftersom 
beslutsunderlaget innehöll påvisade felaktiga besökssiffror till Näckenbadet och en helt 
orealistiskt önsketänkande ekonomisk kalkyl av kostnaden.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna står kvar vid sina ståndpunkter sedan tidigare i ärendet: den tilltänkta 
byggplatsen är fel vald både med tanke på de dåliga byggförutsättningarna och med tanke 
på att simhallen byggs långt ifrån större befolkningscentra, där ett lämpligare val av 
placering hade varit Fisksätra. 
Det finns också grund för farhågor om den kommande kostnadsutvecklingen för 
simhallsbygget. Turerna har varit många, bl.a. svårighet att bygga på gammal sjöbotten. Om 
man bygger en simhall på samma plats som den gamla, betyder det förstås att det blir ett 
tidsgap då man inte har en simhall, vilket i Nacka resulterade i en dyr provisorisk simhall. 
Det hade varit mycket bättre att först bygga en ny simhall, och sedan stänga och riva den 
gamla.  
Men detta är historia, och nu måste vi bara försöka ro hem detta projekt på bästa sätt. Idag 
ser det ut som om man inte gjort något, strax sex år efter beslutet – det gamla Näckenbadet 
står kvar.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ansåg redan från början att detta var fel plats att bygga ett badhus på av olika 
anledningar. Både rent strategiskt och den tekniska utmaning det innebär att bygga en så 
pass komplex konstruktion på instabil sjöbotten. I dialogerna med olika entreprenörer har 
det framkommit att de ser en stor komplexitet med att bygga på den valda platsen, och att 
de inte vill ta något ansvar för att den tekniska konstruktionen av badet. 
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För att få någon entreprenör att vilja bygga badet på den valda platsen till ett vettigt pris, 
har den styrande Alliansen valt att lova den som ska bygga badet full ansvarsfrihet för allt 
annat än rena byggfel. Alla konstruktionsfel blir således kommunens ansvar. Miljöpartiet är 
ytterst tveksamt till om kommunen har all den tekniska kompetens som behövs för att själv 
ansvara för ett så pass komplext projekt. Bortsett från att vi hellre hade sett att badhuset 
byggdes på en annan plats, så kan vi inte stå bakom ett bygge där ingen tar ansvar för att 
konstruktionen håller. Att bygga badet på just den här platsen är ett demokratiskt fattat 
beslut, men om vi i Miljöpartiet hade fått bestämma hade badet byggts på en annan bättre 
lämpad plats.” 
 
- - - - - 
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§ 94 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot i fritidsnämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Bo Nilsson (MP)  

Beslut 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
  



 
25 (118) 

 15 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 95 KFKS 2018/888 

Val av deltidsengagerad förtroendevald, 33,3 %, t.o.m. 
2022-12-31 efter Louise Wallenblad (SD) 

Beslut 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald väljs Stephan Andersson (SD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 96 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som suppleant i 
Nacka Vatten och Avfall AB från Helena Svärdh (M) 
samt val av ny suppleant t.o.m. ordinarie bolagsstämma 
2022 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny suppleant bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 97 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Anne Skoogh (L) samt val av ny 
ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Ingvar Eklund (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 98 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i kulturnämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Ingvar Eklund (L)  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Anne Skoogh (L). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 99 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
arbets- och företagsnämnden från Joachim Cederblad 
(M) samt val av ny ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Niclas Carlsson (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 100 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i arbets- och företagsnämnden t.o.m. 
2021-12-31 efter Niclas Carlsson (M)  

Beslut 
Som ny ersättare väljs Alieu-Alexander Skoghag (M). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 101 KFKS 2020/1083, 2014/900–214 

Detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra 
station, Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplan för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra station, 
Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för upprustning av Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med 
flera, Fisksätra är tillstyrkt av miljö- och stadsbyggnadsnämnden. Kommunfullmäktige 
beslutade den 1 februari 2021, § 32 att återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom 
minoritetsåterremiss. I ärendet behandlas samtliga punkter som är angivna i 
kommunfullmäktiges beslut om återremiss.  
 
Parallellt med detaljplanen tas en järnvägsplan fram av Trafikförvaltningen Region 
Stockholm. Planernas huvudsakliga syfte är att möjliggöra en ombyggnad av Fisksätra 
station till en dubbelspårsanläggning. Detta skapar förutsättningar att kunna öka turtätheten 
på Saltsjöbanan. Planerna är en del av arbetet med att möjliggöra en upprustning och 
modernisering av Saltsjöbanan längs hela dess sträcka från station Slussen till stationerna 
Saltsjöbaden och Solsidan.  
 
Kommunstyrelsen har föreslagit kommunfullmäktige att anta planförslaget för upprustning 
av Saltsjöbanan Fisksätra station, Erstavik 26:1 med flera, Fisksätra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 23 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 15 februari 2021 
Bilaga 1 Protokoll KF 
Bilaga 2 Protokoll MSN 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Granskningsutlåtande 
Bilaga 7 Gestaltningsprinciper 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Mats Gerdau 
(M) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), Lisa Rasmussen 
(V), Christina Ståldal (NL) och Sidney Holm (MP), att ärendet skulle återremitteras för att 
omarbeta planen avseende att bullerdämpning ska krävas vid källan och inte genom 
inglasning av balkonger. 
 
Lisa Rasmussen och Christina Ståldal yrkade i andra hand avslag på kommunstyrelsens 
förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 48 ja-röster och 13 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna avseende beslutet att 
avslå återremissyrkandet och angav följande. 
”Förslaget till detaljplan för stationsområdet i Fisksätra och Tattby ger dubbelspår förbi  
stationerna för att öka turtätheten. Ökade turer är bra och viktigt för kollektivtrafiken och 
människors möjlighet till god rörlighet i vår region. Samtidigt innebär detta att bullret ökar. 
Bullret förväntas öka så pass mycket att någon åtgärd kommer att behövas. Dock tycker vi 
inte att hindra bullret genom att glasa in balkongerna är rätt väg att gå. Hela 
centrumområdet, lekplatserna och människornas utemiljö blir ändå drabbade. Vi vill stoppa 
bullret vid källan, vid saltsjöbanan och stationen.  
Denna detaljplan innebär inget hinder för att buller i framtiden ska kunna hanteras vid 
källan, men den ställer inte heller krav på det. Nackas allianspartier har dock ingen briljant 
historia på att ställa krav i rätt tid. Precis på samma sätt som majoriteten vägrade åtgärda 
framkomligheten för de boende på Finnboda och hoppades på framtida lösningar väljer 
majoriteten att hoppas på att kunna lösa sig framöver. 
Därför är det läge att redan i samband med detaljplanen ställa krav på att buller ska 
hanteras vid källan.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan anser att bullret ska minskas från källan som orsakar det.  
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Det gäller längs hela Saltsjöbanans sträckning. Fisksätra station utgör mindre än 1% av 
sträckningen. Nackalistan har motionerat om att verka för nya, moderna tågvagnar, som 
kraftigt skulle kunna minska bullret. Utöver minskat buller skulle moderna vagnar kunna 
lösa vissa problem med turtäthet, nedkortad restid, öka tryggheten m h a 
kameraövervakning samt öka komforten, t ex med luftkonditionering. Det är viktigt att 
kraftigt trycka på regionen att ta sitt lagstiftade ansvar att minska fordonens buller. Det är 
fel väg att gå att lösa bullerproblematiken med inglasade balkonger för Fisksätra entré, det 
handlar även om alla människor som vistas utomhus i närheten av stationen, t ex barn och 
unga som tränar på idrottsplatsen. Det skulle även innebära att bullerproblematiken 
kvarstår längs hela Saltsjöbanans övriga sträckning.” 
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna avseende beslutet att avslå 
återremissyrkandet och angav följande. 
”Sverigedemokraterna välkomnar en upprustning av Fisksätra station, både som en 
förbättring av trafikförutsättningarna och som ett led i en välbehövlig upprustning av 
centrala Fisksätra. Möjligheten till fler turer och tätare spårtrafik är starkt positiv och svarar 
mot Sverigedemokraternas politik att söka få kollektivtrafikkapaciteten att hålla jämna steg 
med det som kommer att behövas i ett växande Nacka. 
Vi kan fortfarande inte känna oss övertygade om att bullerproblematiken är löst, och vi vill 
peka på hur svårt det är att i efterhand försöka ändra eller rätta till i byggprojekt, i det här 
fallet motåtgärder mot buller. Med en fördubbling av tågtrafiken följer minst en 
fördubbling av intensiteten hos tågtrafikbullret. 
Centrala Fisksätra är en eftersatt kommundel i Nacka, så både sakpolitiskt och 
symbolpolitiskt är det viktigt att visa att trafikpolitiken inte missgynnar de boende i centrala 
Fisksätra, och att de har samma rätt till respekt i form av en dräglig närmiljö som andra 
nackabor. Nu får Fisksätra en stor del av de kommunikationer som krävs för utpendling, 
till andra kommundelar eller till platser utanför kommunen – nu är bullersänkning sista 
pusselbiten, åtminstone till en nivå som inte är värre än den som råder idag. 
Sverigedemokraternas politik mot tågbuller hänger också på samma sätt ihop med partiets 
krav på förnyelse av vagnparken på Saltsjöbanan. Fördelarna kommer bättre fram i andra 
sammanhang, men denna förnyelse är troligen nödvändig på sikt av rena 
trafikproduktionsskäl och bidrar dessutom till en lösning av bullerproblemen i Fisksätra C 
och annorstädes.” 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig för Miljöpartiet avseende beslutet att avslå 
återremissyrkandet. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet yrkade redan i kommunstyrelsen på att ärendet återemitteras till Miljö och 
stadsbyggnadsnämnden för att omarbeta planen så att en tillräcklig ljuddämpning uppnås 
vid källan för oljudet.  
Tågtrafiken på Saltsjöbanan har problem med buller på vissa sträckor. Vid Fisksätra låter 
det mycket från tågen redan idag, och bullret torde tillta när turtätheten ökar till 12-
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minuterstrafik. De 45 år gamla tågen gnisslar dessutom starkt vid inbromsning till stationen 
plus orsakar kraftiga 'spårskrik' i kurvan väster om stationen. Det finns heller inget som 
tyder på att Saltsjöbanan kommer att få nya tystare vagnar inom den närmaste 10-
årsperioden.  
I detaljplaneförslaget anges att bullret på många platser kommer att ligga över riktvärden 
och att detta ska åtgärdas genom inglasning av ett flertal balkonger. Det menar vi är fel väg 
att gå. Buller är ett allt ökande problem i dagens samhälle och måste istället åtgärdas vid 
källan. Med inglasning är det bara några bostäder som får lägre buller, och bullret kommer 
då även fortsättningsvis att påverka alla som befinner sig utomhus, i stora delar av 
Fisksätra. Bostäder ska också tillkomma mycket nära spårområdet, varför 
bullerproblematiken blir än viktigare att lösa. Buller är idag ett av de största 
folkhälsoproblemen, och vi måste bygga rätt från början.  
Mot den bakgrunden anser vi att åtgärder för att minska bullret istället ska ske direkt intill 
järnvägen, och att detaljplanen ska ställa krav på detta. Vi får inte stirra oss blinda på dB-
värden framtagna med beräkningsmodeller. Däremot finns goda erfarenheter från 
Saltsjöbanan att betongblock och andra bullerskydd längs rälsen dämpar buller mycket bra. 
Och då vore det dumt att inte få dit spårnära bullerdämpning från början. Det minsta man 
kan begära är att det åtminstone placeras spårnära skärmar där det byggs nya spår och längs 
de delar av spåren som kommer att förflyttas. Då kan merkostnaden hållas nere, om 
montaget görs i samband med spåruppbyggnaden.  
I Fisksätra - Sveriges mest tätbefolkade tätort - bor över 8000 människor, som då alla skulle 
få en bättre ljudmiljö. Därför finns ingen anledning att snåla med bullerdämpning, i 
synnerhet som kostnaden per capita blir låg. Spårnära skärmar skulle också dämpa bullret 
över vattnet och förbättra ljudmiljön även i Lännersta-Tollare. Ytterligare två skäl till att 
detaljplanen bör innehålla krav om bullerdämpning vid källan.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Detaljplanen gör det möjligt att bygga dubbelspår på Saltsjöbanan så att tågen kan gå 
oftare, med 12-minuterstrafik i stället för dagens 20-minuterstrafik. Detaljplanen handlar 
inte alls om hur man ska dämpa buller, vilket oppositionen försöker göra gällande. 
Bulleråtgärder avgörs i järnvägsplan och genom en miljölagstiftning som kräver att åtgärder 
vidtas mot buller. Därför är det högst anmärkningsvärt att Nackalistan, 
Sverigedemokraterna och Vänsterpartiet idag röstade nej till detaljplanen, och därmed 
faktiskt också emot fler tåg på Saltsjöbanan.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När förslaget till detaljplan behandlades av KF förra gången krävde vi i Miljöpartiet 
tillsammans med S, V och NL att planen skulle omarbetas så att bullerdämpningen skulle 
ske vid spåren istället för inglasning av balkonger. Tyvärr röstade Allianspartierna ner 
förslaget då som nu. Vid Fisksätra bullrar det mycket från tågen redan idag, något som 
kommer att öka när turtätheten ökar. Saltsjöbanan kommer inte att få nya tystare vagnar 
inom den närmsta framtiden och för att klara bullerkraven kan hända att SL tvingas sänka 
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hastigheten på tågen. Med inglasning av balkonger som föreslås i detaljplanen blir det bara 
några få bostäder som får lägre buller. Bullret kommer även fortsättningsvis påverka stora 
delar av Fisksätra. Buller är idag ett stort folkhälsoproblem, men som kan undvikas om vi 
bygger rätt från början.” 
 
- - - - -  
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§ 102 KFKS 2020/1204 

Principöverenskommelse avseende utveckling av del av 
fastigheten Sicklaön 83:3 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår upprättat förslag till principöverenskommelse mellan 
kommunen och Trafikverket. 

Ärendet 
Kommunen och Trafikverket har upprättat ett förslag till principöverenskommelse, för att 
tydliggöra målsättningar samt ansvars- och kostnadsfördelning vid utveckling av del av 
Trafikverkets fastighet Sicklaön 83:3. Den del av fastigheten som är föremål för utveckling 
nyttjas idag för depåverksamhet uppförd med ett tillfälligt bygglov som nu gått ut. För att 
säkerställa verksamhetens framtid pågår arbete med att ta fram en ny detaljplan för 
trafikändamål. Även allmän platsmark i form av ett framtida kommunalt gång- och 
cykelstråk "Sicklastråket" planeras inom detaljplanen. 
 
Förslaget till principöverenskommelse innebär att Trafikverket erlägger 
exploateringsersättning för allmänna anläggningar om 700 000 kronor samt medfinansierar 
"konsten att skapa stad". Vidare innebär överenskommelsen att kommunen löser in 
blivande allmän plats och ersätter Trafikverket för markinlösen. I det fall kostnaden för 
markinlösen överstiger exploateringsersättningen ska Trafikverket betala mellanskillnaden 
till kommunen. Projektet kommer därför inte medföra ett negativt kalkylnetto för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 16 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 10 januari 2021 
Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse inklusive bilagor 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Genom stationär sopsug kan insamlingen av avfall effektiviseras och behovet av tunga 
transporter och buller minska. Bortsett från miljövärdet krävs minst 500 anslutna 
lägenheter för att det ska vara ekonomiskt motiverat och ofta krävs en samordning mellan 
flera projekt och byggherrar för att komma upp i minst 500 lägenheter. Vi noterar med 
glädje att kommunen i principöverenskommelsen tar ett övergripande ansvar och skriver in 
att markområdet kan komma att försörjas med sopsug, och att exploatören i så fall ska 
ansluta sig till den anläggningen. Detta är någonting vi i Miljöpartiet har föreslagit i flera 
projekt. Självklart ska det alltid prövas om det är lämpligt med stationär sopsug men, om 
inte planeringen sker utifrån att möjliggöra stationär sopsug, kan detta istället 
omöjliggöras.” 
 
- - - - - 
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§ 103 KFKS 2015/101-251 

Exploateringsavtal fastigheten Bo I :355 
Inom detaljplan Mjölkudden-Gustavsviks gård 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Alomi Invest 10 AB. 

Ärendet 
Alomi Invest 10 AB är exploatör och ägare till fastigheten Bo 1 :355 som ligger inom 
detaljplan Mjölkudden-Gustavsviks gård i sydöstra Boo, KFKS 2014/94-214. 
Detaljplanen omfattar ett förnyelseområde inom trakt Backeböl och Bo och berör både 
befintlig och tillkommande bebyggelse. Detaljplanens syfte är att bygga ut kommunalt 
vatten och spillvatten till området, rusta upp vägsystemet, tillåta omvandling av fritidshus 
till permanent boende. Avsikten är också att tillåta en viss förtätning av bostäder samtidigt 
som områdets landskapsbild, karaktär med friliggande bebyggelse samt värdefulla naturoch 
kulturvärden bevaras i de delar som klassats som kulturhistoriskt värdefullt. 
 
Inom fastigheten Bo 1:355 avser exploatören uppföra en småskalig bostadsbebyggelse med 
en gestaltning som har karaktären av parhus och radhusbebyggelse. Detaljplanen medger en 
bostadsbebyggelse om totalt 30 lägenheter inom sju delområden, fastigheten kan inte 
avstyckas till separata bostadstomter. 
 
Exploateringsavtalet syftar till att reglera genomförandet av exploateringen främst avseende 
bebyggelsens gestaltning och dagvattenhantering inom fastigheten. I avtalet hanteras även 
överenskommelse om släntintrång på fastigheten, bildandet och ersättning för servitutet. 
Exploateringsavtalet innehåller också upplysning om exploatörens ansvar för 
genomförandet avseende anslutningsavgifter, gatukostnader, etableringsytor etc. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 17 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Förslag till exploateringsavtal med Alomi Invest 10 AB inklusive bilagor 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan 
Krogh (C), Martin Sääf (L), Sidney Holm (MP), Lisa Rasmussen (V), Esa Örmä (SD) och 
Tomas Ottosson (V), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att en 
objektiv utredning görs där båda parters (GEF och kommunens) uppfattningar ska belysas 
och att tjänstehandlingens underlag i alla delar är korrekta så att inga oklarheter föreligger. 
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I andra hand yrkade Mikael Carlsson avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 56 ja-röster och 5 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 
 
Christina Ståldal (NL) och Bosse Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på 
grund av jäv.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan motsätter sig finansieringsmodellen för detaljplanen med gatukostnader från 
privatpersoner. Positivt med kommunalt VA. Den stora förtätningen gentemot det första 
planprogrammet innebär en ökad trafik i området, mer asfalterade ytor och minskad 
grönska i ett område där naturens mångfald behöver bevaras.  Utbyggnaden av VA är inte 
beroende av och hör ihop med exploateringen av befintliga vägar. Den borde ha ägt rum 
för länge sedan för att minska skadliga utsläpp i Baggensfjärden. Det bristande samarbetet 
under senare tid med områdets fastighetsförening och därmed de boende är både skadligt 
för demokratin och förtroendet för politiken och Nacka kommun.” 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det saknas mål ur strategin för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen i 
exploateringsavtalet. Vänsterpartiet anser att Nacka kommun bör använda strategin även i 
denna exploatering, framförallt punkten -energieffektivt, attraktivt och sunt byggande. Det 
är viktigt att Nacka kommun gör det som är möjligt för att minska utsläppen av klimat 
störande gaser och här ser Vänsterpartiet en möjlighet att minska nämnda utsläpp som 
kommunen borde använda.” 
 
- - - - - 
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§ 104 KFKS 2016/920, 2014/94-214 

Detaljplan för Mjölkudden – Gustavsviks gård 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Mjölkudden - Gustavsviks gård. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Mjölkudden - Gustavsviks gård har tillstyrkts av miljö- och 
Stadsbyggnadsnämnden. Förslaget till detaljplan för Mjölkudden - Gustavsviks gård i 
sydöstra Boo syftar till att bygga ut kommunalt vatten och spillvatten till området, rusta 
upp vägsystemet, tillåta omvandling av fritidshus till permanentboende samt tillåta en viss 
förtätning av bostäder samtidigt som områdets landskapsbild, karaktär med friliggande 
bebyggelse samt värdefulla natur- och kulturvärden bevaras i de delar som klassats som 
kulturhistoriskt värdefulla. 
Detaljplanen som omfattar cirka 170 fastigheter möjliggör en förtätning genom cirka 40 
avstyckningar samt ett område med cirka 30 lägenheter i nya parhus och radhus. 
Planförslaget har utformats i enlighet med kommunens mål för stadsutvecklingen, 
planprogrammet för Sydöstra Boo samt de översiktliga planerna. 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. Kommunstyrelsen har föreslagit kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för Mjölkudden - Gustavsviks gård. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 18 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 13 november 2020 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta blad 1 
Bilaga 5 Plankarta blad 2 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Fastighetskonsekvens beskrivning 
Bilaga 7 Illustrationskarta 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan 
Krogh (C), Martin Sääf (L), Sidney Holm (MP), Lisa Rasmussen (V), Esa Örmä (SD) och 
Tomas Ottosson (V), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att en 
objektiv utredning görs där båda parters (GEF och kommunens) uppfattningar ska belysas 
och att tjänstehandlingens underlag i alla delar är korrekta så att inga oklarheter föreligger. 
 
I andra hand yrkade Mikael Carlsson avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. 
Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 56 ja-röster och 5 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
återremissyrkandet därmed hade avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) och Bosse Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på 
grund av jäv.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan motsätter sig finansieringsmodellen för detaljplanen med gatukostnader från 
privatpersoner. Positivt med kommunalt VA. Den stora förtätningen gentemot det första 
planprogrammet innebär en ökad trafik i området, mer asfalterade ytor och minskad 
grönska i ett område där naturens mångfald behöver bevaras.  Utbyggnaden av VA är inte 
beroende av och hör ihop med exploateringen av befintliga vägar. Den borde ha ägt rum 
för länge sedan för att minska skadliga utsläpp i Baggensfjärden. Det bristande samarbetet 
under senare tid med områdets fastighetsförening och därmed de boende är både skadligt 
för demokratin och förtroendet för politiken och Nacka kommun.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
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”Kommunens förnyelseplanering närmar sig sitt slut. Det grundläggande syftet är att dra in 
kommunalt vatten och avlopp i gamla sommarstugeområden, eftersom de blir alltmer 
permanentbebodda och tillgången till rent vatten är bristfällig. Därigenom kan man tillåta 
avstyckningar av stora tomter och medge större byggrätter. Att bli av med illa fungerande 
enskilda avlopp är en av de viktigaste åtgärderna för att våra sjöar och kustvatten ska ha 
god kvalitet. Förnyelseplaneringen innebär också att kommunen tar över vägarna från 
vägföreningarna. 
De tre sista områdena (Solbrinken-Grundet, Dalvägen-Gustavsviksvägen och Mjölkudden-
Gustavsviks gård) omfattar tillsammans 700 fastigheter. Genom detaljplaneläggning 
tillkommer 280 villor och radhus samt 200 lägenheter i flerfamiljshus. De totala 
kostnaderna för att rusta upp vägarna och göra i ordning allmänna platser beräknas till 420 
miljoner kronor. Vi har lyssnat på de boendes synpunkter och bantat de åtgärder som 
behöver vidtas och vi föreslår att kommunen tar vissa av kostnaderna. Eftersom 
kommunen tar över vägarna från vägföreningarna så måste de rustas upp till rimlig 
standard, ibland med trottoar och för att klara ökad belastning och bli mer trafiksäkra. 
Kostnaderna fördelas på tre parter:  
• Kommunen betalar 45 miljoner kronor för det som kan betraktas som allmänna intressen 
(högre standard på bussgator, lösa in naturmark och ordna parker, skapa motionsslingor, 
göra strandpromenad, badplats mm).  
• VA-kollektivet tar 15 miljoner kronor tack vare den samordningsvinst som görs när VA-
ledningar läggs ned i vägarna samtidigt som vägarna byggs om.  
• Resten av kostnaderna, 360 miljoner kronor, fördelas på fastighetsägarna eftersom de får 
nya värden i form av byggrätter och möjlighet att stycka av vissa tomter och några områden 
som kan bebyggas med radhus och flerfamiljshus. De nya radhus- och 
flerbostadshusområdena står tillsammans för 207 miljoner kronor.  
Gatukostnaderna i områdena varierar dels med kostnaderna i respektive område och dels 
med vilken nytta respektive fastighet har av de åtgärder som görs. En obebyggd tomt får 
exempelvis betala mer än en tomt som redan har en stor villa. Gatukostnaderna blir lägre 
än vad som tidigare aviserats. Vi vill också påminna om att vi har generösa regler för 
anstånd och avbetalning. ”  
I ovanstående protokollsanteckning instämde Monica Brohede Tellström för 
Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna har sedan 2014 krävt en konsekvensutredning för övergång till 
gemensam finansiering av vägarna, samt att de boende i de områden som idag har enskilt 
huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet att erbjudas kommunal borgen för lån till 
vägavgifterna, för att pragmatiskt komma närmare ett system enligt likviditetsprincipen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Enligt Sverigedemokraterna växer Nacka befolkningsmässigt på ett sätt som är omöjligt 
att hejda och som det snarare är bäst att försöka kontrollera och styra till en utveckling som 
i alla fall är som mest gynnsam för kommunen och dess invånare. Exploateringen av 
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Mjölkudden är ett bra exempel på detta – Mjölkudden är ett område som inte är något rent 
naturområde tillgängligt för allmänheten utan snarare ett glesbygdsområde inom 
kommungränsen med installationer och system som inte är optimala ur miljösynpunkt. 
Utvecklingen som uttrycks i detaljplanen i fråga är i stort positiv. En glesbefolkad 
kommundel får ge plats till relativt många bostäder av olika slag till nackabor i behov av 
boende, samtidigt som kommunen övertar bl. a. avlopp och väghållning och lyfter dessa 
tjänster till en högre, mer professionell och systematisk nivå. Många andra offentliga 
faciliteter som mera hör tätort till, kan också föras in under kommunens finansiella tak. 
Totalt sett är det god kommunal fastighetspolitik att ibland lyfta f.d. sommarstugeområden 
till mer tätortsliknande platser. Efterfrågan finns naturligt, mycket av infrastruktur finns 
redan, och processen blir kontrollerad med ett minimum av kostnad i form av försvunna 
naturområden.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet välkomnar att det byggs olika typer av bostäder och boendeformer i samma 
område. Mer blandad bebyggelse som gör att fler kan hitta en bostad vilket ger stora 
samhällsekonomiska vinster. I planområdet försvinner en del ängsmark som är viktig för 
den biologiska mångfalden. Vi hade därför gärna sett ett resonemang kring hur den 
förlusten kan kompenseras. Bebyggelse på naturmark är alltid menligt för gröna samband 
och biologisk mångfald. Vi tycker dock att detaljplanen är relativt bra och tar hänsyn till 
naturen i största möjliga mån i förhållande till byggrättens storlek.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet saknar mål ur strategin för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen i 
planbeskrivningen till detaljplanen. Vänsterpartiet anser att Nacka kommun bör använda 
strategin även i denna detaljplanebeskrivning, framförallt punkten -energieffektivt, 
attraktivt och sunt byggande. Det är viktigt att Nacka kommun gör det som är möjligt för 
att minska utsläppen av klimat störande gaser och här ser Vänsterpartiet en möjlighet att 
minska nämnda utsläpp som Kommunen borde använda. De hållbarhetsmål som 
planbeskrivningen har med är från 2012, de är viktiga men tar inte med allvaret i 
klimatproblematiken som är uppenbar i dagsläget.” 
 
- - - - - 
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§ 105 KFKS 2015/689-251 

Överenskommelse om fastighetsreglering Älta 
centrumkvarter 
Fastigheterna Alta 69:1 och 69:2 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslagen överenskommelse om 
fastighetsreglering med Bostadsrättsföreningen Salen 1 (org.nr. 716426-3498) avseende 
överföring av mark till kommunens fastighet Älta 69:1, stadsbyggnadsprojekt Älta 
centrumkvarter. 

Ärendet 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Älta 69:1. Bostadsrättsföreningen Salen 1 
är ägare till fastigheten Älta 69:2. Överenskommelsen som ärendet avser innebär att mark 
förs över till kommunens fastighet för att genomföra detaljplanen för Älta centrumkvarter. 
Detaljplanen antogs den 12 oktober 2020 och är för närvarande överklagad. 
 
Fastighetsregleringen belastar projektet med en kostnad om 2 400 000 kronor men 
möjliggör också för markanvisning som kommunstyrelsen har att ta ställning till senare i 
projektet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 19 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 4 januari 2021 
Bilaga 1 Överenskommelse fastighetsreglering 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Tomas 
Ottosson (V), Cathrin Bergenstråhle (M), Mats Granath (L) och Lina Olsson (NL), bifall 
till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra och viktigt att förskolan får en gård. Barn och unga behöver en bra utemiljö. Vi 
har konsekvent föreslagit en lösning för Älta Centrum där torget blir en mötesplats istället 
för genomfartsgata, att förskolan ska ha mer plats för barnens utomhuslek och att 
byggnaderna anpassas så att solen når ner till innergårdarna även hos hyreslägenheterna. Vi 
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Socialdemokrater har en bättre vision för Älta Centrum kvarteren. KF har fattat beslutet, 
detta är en del i att verkställa det beslutet.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Älta centrum står inför om- och tillbyggnad som är välbehövlig och i huvudsak positiv. 
Nackalistan önskar att det nya centrumet ska fungera 50-år framåt, och vill därför att det 
byggs rätt från början. Vi vill ha ett bilfritt torg istället för att det korsas av en 
genomfartsgata, och vi har även framfört krav om en större förskolegård enligt Boverkets 
rekommendationer, sol på innegårdar och funktionella ytor till bibliotek och kulturhus. 
Oavsett hur centrumet byggs så krävs den här marken. Därför är detta beslut är nödvändigt 
och okontroversiellt.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Älta är en potentiellt ännu mer attraktiv och värdefull kommundel än i dag, givet att den 
länge väntade centrumombyggnaden får äga rum ungefär som planerat. 
Ombyggnaden av Älta, med centrum och förbättrade trafikförhållanden, är till för 
ältaborna. Det är mycket viktigare att ombyggnaden blir av, i tid och inom budget, än att 
den ska detaljeras ytterligare med småsaker på sidan om det viktiga. Den har aldrig varit 
tänkt som någon blandad önskelista för kommunpolitiker, med allmänpolitiskt innehåll. 
Den är till för nya bostäder i Älta, för ett centrum som gör ältaborna stolta och nöjda, och 
för att lösa trafikproblemen genom Älta centrum. Sverigedemokraterna stöder i stort 
ombyggnaden och hoppas på ett gott samarbete mellan kommun, fastighetsägare och 
entreprenörer.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Att det inte planeras utifrån barnens villkor i Älta centrumkvarter är tydligt på fler sätt. 
Trots sitt ”perifera” läge i Nacka blir det en stor förskola med en förhållandevis liten gård, 
även om dagens överenskommelse möjliggör större vistelseytor.  
Stora förskolor må ge ekonomiska stordriftsfördelar men är i sig inte självklart det bästa 
vare sig för barn, pedagoger, närboende, trafiklösningar, klimat & miljö m.m. Miljöpartiet 
hade hellre sett flera mindre förskolor, men som med fördel kunde ingå i samma större 
enhet för att ta tillvara på de stordriftsfördelar som eftersträvas, utan att behöva samla allt 
under ett och samma tak.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Även om Vänsterpartiet var emot delar av planen som tex att barnens skolväg går på 
samma yta som biltrafiken till förskolan och vi var även emot att förskolan blir för stor 
med för många barn och att friytorna för vistelse utomhus blir för små, så ser vi ändå 
fördelen med att ärendet genomförs. Beslut om detaljplanen är taget och det blir många 
bostäder, de flesta hyresrätter som efterfrågas stort i Stockholm och Nacka. Det har hög 
prioritet för Vänsterpartiet att hyresrätter kan byggas snabbt. Det går fortfarande att bygga 
en mindre förskoleenhet som mer bekräftar barns behov av utrymme och smittfriare 
mindre grupper än anordnarnas önskemål om stordriftsfördelar.” 
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- - - - - 
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§ 106 KFKS 2018/1109, 2011/225-214 

Detaljplan för Dalvägen – Gustavsviksvägen i Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplanen för Dalvägen - Gustavsviksvägen. 

Ärendet 
Förslaget till detaljplan för Dalvägen - Gustavsviksvägen i Boo syftar till att bygga ut 
kommunalt vatten och spillvatten till området, rusta upp vägsystemet samt att ta hand om 
dagvattnet. Fritidshus ska kunna omvandlas till permanentboende och en förtätning av 
bostäder möjliggöras, samtidigt som områdets landskapsbild och särskilt värdefull 
vegetation bevaras.  
 
Detaljplanen utgör en etapp av omvandlingen av Sydöstra Boo och följer huvudsakligen 
planprogrammets inriktning. Planförslaget gör det möjligt att förtäta området med cirka 
110 nya villafastigheter som kan bildas genom avstyckning, cirka 60 nya radhus och cirka 
150 nya bostäder i flerbostadshus. En ny förskola avsedd för 120 barn föreslås söder om 
Dalvägen, i västra delen av planområdet. Inom bullerstörda områden längs Värmdöleden 
föreslås cirka 4000 kvadratmeter bruttoarea lokaler för verksamheter. Vidare planeras för 
förbättrade förutsättningar för kollektivtrafik med buss genom området, gångvägar samt 
två allmänna parker.  
 
Genomförandet av detaljplanen förväntas att ge ett underskott om cirka 42,6 miljoner 
kronor, vilket kan förklaras av det stora planområdet med komplexa förutsättningar och att 
planarbetet pågått under lång tid.  
 
Detaljplaneförslaget för Dalvägen - Gustavsviksvägen har tillstyrkts av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige antar 
planförslaget. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 20 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 5 februari 2021 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta del 1 
Bilaga 5 Plankarta del 2 
Bilaga 6 Planbeskrivning 
Bilaga 7 Illustrationsplan 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Tomas 
Ottosson (V), Johan Krogh (C), Martin Sääf (L), Sidney Holm (MP) och Anders Tiger 
(KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att utreda 
och klargöra de olika omständigheterna och de fakta som har presenterats i en brevväxling 
mellan Gustavsviks fastighetsägarförenings ekonomiska förening så att inga oklarheter 
kring andel nya fastigheter som ska bli och en bättre kommunikation mellan parterna. 
 
I andra hand yrkade Christina Ståldal avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan är emot finansieringsmodellen för detaljplanen med gatukostnader. 
Det finns positiva delar i detta förslag som att VA-frågorna löses på samma gång, att 
fastighetsägare kan bygga till eller stycka av vissa fastigheter och att en del övriga 
förbättringar görs i detta område som inte har satsats på av kommunen under många år. 
Negativa aspekter som också belyses i remissvar från organisationer som Boo miljövänner, 
Länsstyrelsen m fl rör att planen inkräktar på de relativt få grönområden som finns i denna 
del, på djurliv och övrig natur. Boo miljövänner framhåller också att väldigt få seriösa 
naturvärdesinventeringar har gjorts och görs i Boo-delen i samband med exploatering och 
att okunskapen om miljökonsekvenser därmed är stora. Att en inventering har gjorts av de 
geologiska förutsättningarna är en självklarhet med tanke på lerjord och risk för ras. Den 
massiva exploateringen, som är mycket större än den från början föreslagna, kan innebära 
en ökning av befolkningstalet med över 100%. Förtätning och hårdgjorda ytor kommer att 
ge negativa miljökonsekvenser för naturens spridningsmöjligheter och kan inkräkta på 
grodor, ödlor, fåglar och hackspettar och kraftigt försämra en fin miljö som aldrig kan 
återskapas.  
Utöver detta har vi förbehåll då det gäller trafiklösningen, som har beroenden mot en 
annan detaljplan ”Dalkarlsängen södra” som omfattar en ny väg mellan Dalvägen och 
Boovägen samt eventuellt ett nytt trafikmot med på- och avfarter från Värmdöleden. Om 
infartsvägen via Boovägen och/eller Värmdöledens trafikmot inte kommer till stånd kan 
den kraftigt ökade befolkningen orsaka omfattande problem för bil- och busstrafiken i 
området. Principiellt är det tveksamt att anta en detaljplan som har beroenden mot en 
annan detaljplan som inte ens nått granskningsskedet och f n saknar förankring med 
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Trafikverket (huvudman för Värmdöleden). Antagandet av detaljplanen sker utan att 
varken Dalvägen eller anslutning Värmdöleden/Boovägen är planlagd eller finansierad, 
vilket vi anser är principiellt fel. Risken är att bil och busstrafiken även i framtiden få gå på 
den smala och trafikfarliga Gustavsviksvägen.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Kommunens förnyelseplanering närmar sig sitt slut. Det grundläggande syftet är att dra in 
kommunalt vatten och avlopp i gamla sommarstugeområden, eftersom de blir alltmer 
permanentbebodda och tillgången till rent vatten är bristfällig. Därigenom kan man tillåta 
avstyckningar av stora tomter och medge större byggrätter. Att bli av med illa fungerande 
enskilda avlopp är en av de viktigaste åtgärderna för att våra sjöar och kustvatten ska ha 
god kvalitet. Förnyelseplaneringen innebär också att kommunen tar över vägarna från 
vägföreningarna. 
De tre sista områdena (Solbrinken-Grundet, Dalvägen-Gustavsviksvägen och Mjölkudden-
Gustavsviks gård) omfattar tillsammans 700 fastigheter. Genom detaljplaneläggning 
tillkommer 280 villor och radhus samt 200 lägenheter i flerfamiljshus. De totala 
kostnaderna för att rusta upp vägarna och göra i ordning allmänna platser beräknas till 420 
miljoner kronor. Vi har lyssnat på de boendes synpunkter och bantat de åtgärder som 
behöver vidtas och vi föreslår att kommunen tar vissa av kostnaderna. Eftersom 
kommunen tar över vägarna från vägföreningarna så måste de rustas upp till rimlig 
standard, ibland med trottoar och för att klara ökad belastning och bli mer trafiksäkra. 
Kostnaderna fördelas på tre parter:  
• Kommunen betalar 45 miljoner kronor för det som kan betraktas som allmänna intressen 
(högre standard på bussgator, lösa in naturmark och ordna parker, skapa motionsslingor, 
göra strandpromenad, badplats mm).  
• VA-kollektivet tar 15 miljoner kronor tack vare den samordningsvinst som görs när VA-
ledningar läggs ned i vägarna samtidigt som vägarna byggs om.  
• Resten av kostnaderna, 360 miljoner kronor, fördelas på fastighetsägarna eftersom de får 
nya värden i form av byggrätter och möjlighet att stycka av vissa tomter och några områden 
som kan bebyggas med radhus och flerfamiljshus. De nya radhus- och 
flerbostadshusområdena står tillsammans för 207 miljoner kronor.  
Gatukostnaderna i områdena varierar dels med kostnaderna i respektive område och dels 
med vilken nytta respektive fastighet har av de åtgärder som görs. En obebyggd tomt får 
exempelvis betala mer än en tomt som redan har en stor villa. Gatukostnaderna blir lägre 
än vad som tidigare aviserats. Vi vill också påminna om att vi har generösa regler för 
anstånd och avbetalning.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde, Monica Brohede Tellström för 
Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna stöder, som det framgår i olika sammanhang, i princip idén med att 
ta i anspråk markområden som domineras av sommarstugetomter och i stället göra dem till 
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mer regelrätta bostadsområden, med den upprustning av kommunala system och 
kommunal infrastruktur som hör till. 
Bilden av de problem som uppstår i detta ärende är komplex. Det är principiellt 
problematiskt med tvångmässig uttaxering från de berörda fastighetsägarna av de medel 
som behövs för de beslutade VA-arbetena, och på ett annat plan problematiskt att 
fastighetsägarna inte heller har fått något att säga till om i frågan om hur stora de 
uttaxerade beloppen ska vara. 
Det är tyvärr ändå inte möjligt för kommunen att agera på något annat sätt. Den 
kommunala likställighetsprincipen kräver att VA-arbetena måste genomföras och 
finansieras på samma sätt som tidigare har skett, i tidigare detaljplaner. Allt annat vore 
särbehandling, och i strid med likställighetsprincipen. 
Stora delar av kostnaderna kommer också tillbaka till fastighetsägarna genom 
värdeökningar på deras egendomar, och i många fall nya möjligheter till lönsam 
tomtavstyckning. 
I fallet med föreliggande detaljplan vill Sverigedemokraterna slutligen speciellt betona 
behovet av att de naturvärden som finns också bevaras så långt möjligt, såväl för boende 
som för besökare.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ser positivt på den blandning av bostäder som kan tillkomma i området och 
att det nu blir kommunalt vatten och avlopp. Den här detaljplanen är en del i en större 
helhet men vi saknar resonemang om klimatpåverkan och ekologisk kompensation för 
förlorade naturvärden. Även om det är en äldre plan borde dessa aspekter finnas med och 
vi måste bland våra hållbarhetsmål mer lyfta både klimat och biologisk mångfald. Det 
’hållbara byggandet’ rör här bara miljöpåverkan med inomhusmiljö, materialval och 
energianvändning. 
Vi ser också att den förskola som planeras är en stor enhet med många barn. Stora 
förskolor är oftast inte för barnens bästa och Miljöpartiet vill att vi framöver tittar mer på 
hur vi inom planområden kan möjliggöra för flera mindre förskolor, men inom samma 
enhet för att ta tillvara på stordriftsfördelarna. Hälften så stora förskolor gör ju också att 
det blir hälften så långa avstånd mellan förskolorna, vilket genererar mindre biltrafik, vilket 
är bra både för klimat & miljö, och trygg & säkerhet.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Planbeskrivningen pekar ut hållbarhetsmålet om Energieffektivt och sunt byggande, ur 
strategin för miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen. Mycket positivt anser vi i 
Vänsterpartiet och det är uppmuntrande med hopp om framtiden när man läser- ”det är 
därför viktigt att ställa höga krav på energianvändning, materialval och inomhusmiljö.” Det 
är ett av många småsteg som tillsammans kan förbättra Nackas resultat med att minska 
utsläppen av växthusgaser. Det behöver följas upp att målet nås, även om det svårt att 
mäta, men det vore intressant i den fortsatta framdriften av ärendet att få återrapporterat 
vilka insatser som målet medfört. Både ekonomi och ekologi behöver följas upp. 
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Vi ser även positivt på satsningen för att förbättra kollektivtrafiken i området, att det blir 
bättre linjesträckning för bussar, förbättrade hållplatser och övergångställen. Att gående 
och cyklister kan ta sig fram säkrare i området.” 
 
- - - - - 
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§ 107 KFKS 2020/ I161 

Ägardirektiv för Boo I :207 AB 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta ägardirektiv enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 27 januari 2021. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 1 februari 2021 om att ge Nacka Stadshus AB i 
uppdrag att förvärva bolaget Boo 1:207 AB. Bolaget äger fastigheten Nacka Bo 1:207, som 
är strategiskt belägen intill kommande trafikplats Boo och nära väg 222. Bolaget är nybildat 
och bedriver inte någon verksamhet utan äger endast aktuell fastighet. Tillträdet sker 23 
februari. 
Kommunfullmäktige har fastställt bolagsordning, styrelseledamöter och lekmannarevisorer. 
Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med bolaget och vilken nytta 
bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Bolagen behöver ha en tydlig 
ledning och styrning från ägaren. Ett sätt är genom ägardirektiv. Ägardirektivet tydliggör 
bolagets ansvar och övergripande styrning. Till tjänsteskrivelsen bifogas förslag på 
ägardirektiv för bolaget Boo 1 :207 AB. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 24 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
27 januari 2021 
Bilaga 1 Ägardirektiv för Boo 1:207 AB 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
Miljöpartiet är generellt positiv till strategiska fastighetsförvärv och således även till 
förvärvet av denna fastighet. Dock hade vi hellre sett att kommunen enbart hade köpt 
fastigheten och inte hela det bolaget som äger fastigheten. Att behålla och ”driva” ett bolag 
utan syfte kostar bara pengar och onödigt arbete. Det är också högst troligt att reglerna för 
skattefria försäljningar av paketerade fastigheter kommer att ändras i framtiden. Då riskerar 
kommunen att få realisera den latenta skatten vid en avveckling av bolaget. 
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Vi tycker dock det är högst anmärkningsvärt att kommunen för ett år sedan tackade nej till 
att köpa den dubbelt så stora grannfastigheten till ett lägre pris än denna, allrahelst som 
tillgång till grannfastigheten är helt nödvändig för att kunna bygga kommande trafikplats 
Boo. Att äga Boo 1:207 underlättar vid framtida byggande i området men är definitivt ingen 
nödvändighet. Det gör att vi i Miljöpartiet ställer oss lite undrande till kommunens syn på 
strategiska markförvärv. Eller är det kanske bara så att man råkade vända kartan uppochner 
när man beslutade om vilken fastighet man skulle köpa? 
 
- - - - - 
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§ 108 KFKS 2021/310 

Begränsningsåtgärder med stöd av den tillfälliga 
pandemilagen  
Bemyndigande till kommunstyrelsen att meddela föreskrifter 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att införa följande bestämmelse under avsnittet L i 
kommunstyrelsens reglemente.  
 
”Kommunstyrelsen ansvarar för att med stöd av 8 kap. 1 § förordningen (2021:8) om 
särskilda begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19, 
begränsningsförordningen, meddela föreskrifter om förbud mot att vistas i en park, på en 
badplats eller på någon annan liknande särskilt angiven plats, om det på plat-sen finns en 
påtaglig risk för trängsel.” 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att ovan angivna bestämmelse ska utgå från 
kommunstyrelsens reglemente när bestämmelsen, som bemyndigandet grundar sig på, 
upphör att gälla.  

Ärendet 
Regeringen beslutade den 4 mars 2021 med stöd av den så kallade pandemilagen att ge 
kommuner möjlighet att från och med den 11 mars 2021 förbjuda allmänheten att vistas i 
en park, på en badplats eller på någon annan liknande särskilt angiven plats, om det på 
platsen finns en påtaglig risk för trängsel. För att få en snabb beslutsprocess behöver 
kommunfullmäktige ge en nämnd befogenhet att besluta om föreskrifterna. Gör inte 
fullmäktige det, är det fullmäktige som ska meddela föreskrifterna. I detta ärende föreslås 
att kommunfullmäktige ska fördela till kommunstyrelsen att fatta sådana beslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 11 mars 2021, § 75 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 8 mars 2021 
1. Promemoria ”Ändringar i begränsningsförordningen”, Socialdepartementet 
S2021/01524. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Mikael Carlsson 
(NL), Khashayar Farmanbar (S) och Hans Peters (C), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Föredömligt förutseende och snabbt marscherat av oss i Nacka. Ytterligare ett fint 
exempel på hur vi som kommun inte dröjer med beslut för att möjliggöra nödvändiga 
insatser kopplat till pandemin. Låt oss nu verkligen hoppas att vi inte kommer behöva 
tillämpa dessa åtgärder.”  
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Coronapandemin har inneburit stora utmaningar för vår samtid. Aldrig förr har staten 
tagit så pass stort ansvar för kommuner och regioners möjlighet att kunna fortsätta erbjuda 
god välfärd och service till invånarna som nu. Aldrig förr har skattebetalarna räddat så 
många jobb i privat sektor som under denna kris. Nu ser vi hur pandemin tar fart i land 
efter land. I Sverige ser denna tredje våg än så länge komma med viss fördröjning sett till 
många andra länder. Ett av många verktyg att kunna stoppa smittspridningen i denna fas är 
att de begränsningsåtgärder som nu beslutas om av riksdagen. Vi hoppas att dessa åtgärder 
inte ska behöva genomföras, men i händelse av att det behövs är det högst rimligt att 
Kommunstyrelsen ska ha möjlighet att med kort varsel eller om det krävs omedelbart 
genomföra de begränsningar som nu kommunen bemyndigats att genomföra.” 
 
- - - - - 
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§ 109 KFKS 2019/1172 

Motion – Firande av hundra års demokrati 
Motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att val- och 
demokratinämnden får i uppdrag att, tillsammans med kommunfullmäktige, anordna en 
affischutställning i Nacka stadshus samt att informera kommunens skolor och 
verksamheter om det studiematerial som tagits fram med anledning av demokratins 100- 
årsjubileum. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att Nacka 
kommun i stadshuset genomför lämplig utställning av Riksdagens firande "Ja, Må den leva! 
Demokratin uti hundrade år" samt uppmuntrar kommunens verksamheter att delta i 
firandet. 
 
Ärendet behandlades i val- och demokratinämnden den 7 september 2020. Val- och 
demokratinämnden har föreslagit kommunfullmäktige att bifalla motionens förslag på så 
sätt att val- och demokratinämnden och kommunfullmäktige får i uppdrag att anordna en 
affischutställning i stadshuset under våren 2021. Val- och demokratinämnden föreslås 
också få i uppdrag att informera kommunens skolor och verksamheter om det 
studiematerial som riksdagen tagit fram. Kommunstyrelsen har instämt i val- och 
demokratinämndens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 245 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 9 
september 2020 
Bilaga 1 Motion från Khashayar Farmanbar (S) med flera - Ja, må den leva! 
Demokratin uti hundrade år. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 7 september 2020, 
inkl tjänsteskrivelse. 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wastesson (V), Leonid 
Yurkovskiy (SD), Mats Granath (L), Ninni Lindberg (MP), Bosse Ståldal (NL) och Anders 
Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Liberalerna är mycket positiva till initiativet i motionen, att uppmärksamma demokratins 
100 års firande genom information till förskolor och skolor samt utställning i stadshuset. 
Demokratin kan aldrig tas för given och det kan vi se nu runt om i världen, och 
demokratins olika delar och aspekter måste alltid påtalas, uppmärksammas och diskuteras 
för att alltid göra oss påminda om denna medborgerliga rättighet. 
Vi Liberaler är särskilt stolta över att Liberala kvinnor tillsammans med Socialdemokratiska 
kvinnor i början av 1900 talet stred för att kvinnor skulle få samma rösträtt som män. 
Genom detta målmedvetna arbete fick kvinnor för första gången rösta 1921 och allmän 
rösträtt infördes i Sverige. Denna utveckling är något som vi Liberaler vill se i alla länder i 
världen likväl som demokratiska val och jämställdhet mellan män och kvinnor. 
Vi ser fram emot att motionens intentioner genomförs i Nacka kommun.” 
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan motionerade redan 2018 om att Nacka Kommun ska högtidlighålla 100-
årsjubileumet av kvinnlig rösträtt. Tyvärr avslogs vår motion. Vi är glada för att KF nu i 
elfte timmen bifaller ett liknande initiativ, nu från S. Nackalistan vill att kommunen i 
september 2021 uppmärksammar och högtidlighåller 100-årsdagen av det allra första valet i 
första och andra kammaren där kvinnor deltog och fanns på valbar plats.” 
 
Rolf Wastesson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
” Det är positivt att motionen ges ett positivt svar. Dock är demokrati något mer än 
rösträtt. Att det i år är 100 år sedan kvinnor röstade i allmänna val är verkligen värt att fira. 
Den demokrati vi har i Sverige idag är resultatet av många generationers kamp för ett 
drägligare liv och vi har på många plan kommit längre än i de flesta länder i världen. Svensk 
tryckfrihet är t ex mer än 250 år gammal. Men att slå oss till ro med det, det kan vi inte 
göra. Vi måste förmedla till våra barn att så mycket som de tar för givet faktiskt kan 
förändras imorgon. Även i Sverige finns allt mer aktiva krafter för att vrida utvecklingen 
tillbaka just vad gäller yttrande- och tryckfrihet. 
Men demokrati är mer än bara RÄTTEN att uttrycka sig och att rösta. Jämlikheten på alla 
dess plan är också en förutsättning för att demokratin ska vara fulländad. Utan demokrati 
men också utan jämlikhet så kommer aldrig tilliten till samhället och dess organisationer att 
finnas. 
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I Nacka ser vi så tydliga tecken på att ojämlikheten även spiller över på röstandet. Vi har 
delar av Fisksätra med bara drygt 55% röstande mot drygt 85% i genomsnitt. Och vi vet 
alla att det faktiskt hänger ihop med utbildningsnivå, inkomstnivå, förmögenhet och hälsa. 
Den graderade rösträtten, den som utgick från inkomst och förmögenhet, den avskaffades 
för 100 år sedan men i praktiken har vi en graderad demokrati även idag. Några procent av 
Sveriges befolkning äger lejonparten av landets alla tillgångar och har självklart därmed 
också betydligt större förutsättningar att styra över sina egna men också andras liv. Och 
detta gäller i än högre grad i ett globalt perspektiv. 
Vi behöver alla aktivt arbeta för att öka demokratin i Sverige och Nacka, genom att värna 
rösträtten, förbättra röstdeltagandet i hela Nacka, att stå upp för yttrandefriheten och, inte 
minst ställa upp för och göra Nacka till en rättvis och jämlik kommun. Att Nacka inte är en 
jämlik kommun, det kan vi enkelt läsa i SCBs statistik, t ex genom den s.k. Gini-
koefficienten. Men jämför även en sådan sak som förväntad livslängd mellan områden med 
låg röstandel och ett med hög dito. Ibland skiljer det bara en kilometer men år i livslängd.” 
 
- - - - - 
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§ 110 KFKS 2020/325 

Motion – Grönytefaktor Nacka stad 
Motion den 20 april 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna i motionen egentligen redan uppfylls 
eftersom det redan finns möjlighet att ställa krav på gröna värden i samband med 
markanvisningar enligt Program för markanvändning. Kommunfullmäktige noterar att 
kommunstyrelsen nu kommer att förorda att alla stadsbyggnadsprojekt arbetar aktivt med 
att bevara, utveckla och följa upp gröna värden. Motionen kan därmed anses delvis bifallen.  

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 20 april 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg 
(MP) föreslås att kommunen börjar använda grönytefaktorn i detaljplanearbetet även 
utanför Nacka stad. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 20 april 2020 att 
remittera motionen Grönytefaktor Nacka stad till stadsledningskontoret genom enheten 
för strategisk stadsutveckling samt till miljö- och stadsbyggnadsnämnden genom 
planenheten för utredning och förslag till beslut. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020. Miljö-
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att intentionerna 
i motionen redan uppfylls eftersom det finns möjlighet att ställa krav på gröna värden i 
samband med markanvisningar enligt Program för markanvändning. Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen 
förordar att alla stadsbyggnadsprojekt arbetar aktivt med att bevara, utveckla och följa upp 
gröna värden. Kommunstyrelsen har instämt i miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 300 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 2 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion Grönytefaktor Nacka stad av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 4 september 2020 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Leonid Yurkovskiy 
(SD), Maria Raner (S), Rolf Wastesson (V) och Lina Olsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna har länge lyft värdet av att bygga miljömässigt hållbart och värna 
gröna värden i stadsplaneringen. Nacka har underbar natur med gröna ytor och tillgång till 
vatten, både hav och sjöar. Grönytefaktorn skapar möjlighet att lyfta förutsättning för 
rekreation, lek, biologisk mångfald, naturvård, dagvattenhantering etc. Nu förordas att 
stadsbyggnadsprojekt i alla delar av Nacka ska arbeta aktivt med att bevara, utveckla och 
följa upp gröna värden, bland annat genom grönytefaktorn. Det går att ställa krav. Nu 
behöver vi visa vilja, vara aktiva och framtidsinriktade och skapa ett grönt Nacka för 
framtiden.” 
 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Grönytefaktorn är ett nytänkande hur man kan arbeta med naturhänseende när man 
bebygger kvartersmark, som Nackalistan ställer sig positiv till. Förutom i Nackas centrala 
delar har konceptet provats på Älta Centrum. Resultaten tycks goda så här långt. Det är 
dock förstås för tidigt att slutligt utvärdera metoden ännu, då områdena ännu inte är 
bebyggda. Här kan man istället lära från liknande projekt i Stockholms Stad, t ex Norra 
Djurgårdsstaden. Värt att notera att de kompensationsåtgärder som grönytefaktor innebär, 
aldrig fullt ut ersätter de naturvärden som går förlorade vid exploatering av orörd 
naturmark.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill ge sitt stöd till det nyttiga begreppet Grönytefaktor inom 
detaljplanering, och vill också att begreppet ska användas konsistent tvärs igenom alla 
detaljplanerings-, nybyggnads-, utbyggnads-, och ombyggnadsprojekt i Nacka, som en enkel 
disciplin för alla inblandade. Grönytefaktor som begrepp är också en tankehjälp och ett sätt 
att styra idéer och praktiskt arbete rätt inom bygg- och fastighetsfrågor, till hjälp för 
politiker och tjänstemän att låta Nacka fortsätta vara en grön kommun.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet fick under kommunfullmäktiges sammanträde 2020-03-02 igenom ett yrkande 
om att ambitionerna som uttrycks i kommunens styrdokument  gällande miljö och klimat 
ska förverkligas och synliggöras vid kommande markanvisningar. Innan sommaren fick vi 
också igenom att grönytefaktorn ska finnas med redan i tidiga avtal med exploatörer. 
Tidigare konstaterades det bara att möjligheten att ställa krav på gröna värden fanns enligt 
kommunens styrdokument. Efter påverkan från Miljöpartiet ska kommunstyrelsen nu 
aktivt förorda detta i alla stadsbyggnadsprojekt i hela Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 111 KFKS 2019/926 

Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram 
Motion den 7 oktober 2019 av Louise Ollivier (MP) 

Beslut 
Kultur- och fritidsenheten ser positivt på förslaget i motionen och har givit ett uppdrag till 
kulturhuset Dieselverkstaden att undersöka förutsättningarna för att genomföra ett mindre 
pilotprojekt inom befintligt avtal gällande förvaltning och tillgängliggörande av det 
lokalhistoriska arkivet. Motionen kan därmed anses delvis bifallen.  

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen får i uppdrag att undersöka möjligheten till ett 
lokalhistoriskt konst- och bildprogram på olika platser där bilder och förklaringar kan ge 
perspektiv på platsen. Programmet skulle också kunna kompletteras med information 
nåbar via QR-kod. 
 
I Nacka kommun kan medborgare ta del av historiska bilder och berättelser via Nackas 
lokalhistoriska arkiv. I utredningen av ärendet noteras att kulturhuset Dieselverkstaden 
givits i uppdrag att undersöka fortsättningarna för att genomföra ett mindre pilotprojekt 
inom befintligt avtal om att förvalta och tillgängliggöra det lokalhistoriska arkivet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 304 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 54 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 28 september 2020 
Bilaga Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram (MP) 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Lena Linnerborg (L), Fredrik Holmqvist 
(V), Christina Ståldal (NL) och Lisskulla Zayane (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Leonid Yurkovskiys förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Detta är en motion från MP som ligger nära den motion från Nackalistan som också ska 
fattas beslut om. De handlar om att åskådliggöra och lyfta fram Nackas historia i olika 
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former för kommande generationer. De positiva mottaganden som båda dessa motioner får 
är glädjande och lovar mer. Ett begränsat pilotprojekt, står det i tjänstehandlingen, och 
Nackalistan tolkar det så att det kan lova mer än så om det faller ut väl. Av denna anledning 
bifaller vi förslag till beslut av tjänstehandlingen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ser positivt på möjligheten att utöka Nackas redan förnämliga utbud 
av historiskt bild- och arkivmaterial med en ytterligare varietet av offentligt 
presentationsmaterial, som i motionsförslaget. Historien är ett folks kollektiva minne, och 
Nackas historiska arkivmaterial hjälper till att knyta ihop folk, land och händelser på ett sätt 
som ger sammanhang och helhet.  
Inom ramen för detta vill Sverigedemokraterna vill Sverigedemokraterna dock så långt 
möjligt skydda allt historiskt presentationsmaterial från politisering med sentida förtecken. I 
instruktioner och styrdokument för upprättande av materialet måste det klart framgå att 
syftet är presentation av historia på saklig grund.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Kultur- och fritidsenheten tyckte Miljöpartiets förslag var bra och gav därför 
Dieselverkstan i uppdrag att undersöka förutsättningarna för att genomföra ett mindre 
pilotprojekt i enlighet med Miljöpartiets motion. Motionen kan därmed anses delvis 
bifallen, vilket gläder oss i Miljöpartiet.” 
 
- - - - - 
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§ 112 KFKS 2020/457 

Motion – Träningsbana för cricket  
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen på så sätt att kultur- och fritidsdirektören 
ges i uppdrag att utreda möjligheten till att anlägga en träningsbana för cricket inom 
Fisksätra IP. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna till att anlägga en 
träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Motionen har behandlats av fritidsnämnden 
den 23 september 2020 som beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla förslagen i 
motionen på så sätt att kultur- och fritidsdirektören får i uppdrag att utreda möjligheten att 
anlägga en träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Kommunstyrelsen har instämt i 
fritidsnämndens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 309 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och planenheten, daterad den 
1 7 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 23 september 2020 § 78 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse från kultur-och fritidsenheten, den 1 september 2020 
Bilaga 3 Motion - Träningsbana för cricket (S) 

Yrkanden 
Ella Tegsten (S) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Tomas 
Ottosson (V), Richard Wendt (M), Lisskulla Zayane (MP) och YuSie Rundkvist Chou 
(NL), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi moderater har tidigare föreslagit att en cricketbana ska anläggas i Fisksätra, bl a i ett 
interpellationssvar från 2016 om den nya multihallen som är en av de stora 
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idrottssatsningar som vi gör. Nu när vi lagt konstgräs på fotbollsplanen frigörs utrymme 
vid sidan av som kan göras om till en slagbur för cricket. Det är bra att vi breddar 
idrottsutbudet och tillför mer till Fisksätra.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi ser med glädje att vi äntligen lyckats släpa majoriteten att nå grinden. Ända sedan 2014 
har vi socialdemokrater i våra budgetalternativ pekat på behovet för att stödja Cricket som 
är en av Sveriges snabbast växande sporter. Efter att majoriteten konsekvent har röstat 
emot våra förslag sedan dess, kommer så äntligen detta beslut. Detta är en seger för alla 
Nackabor och i synnerhet för alla de som äntligen kommer att få en träningsbana för 
Cricket. Trägen vinner.” 
 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Bra motion från Socialdemokraterna och bra att KS ska låta utreda en träningsbana för 
cricket i Fisksätra.  
Intressant att kulturnämndens ordförande nämnde i debatten att väldigt många efterfrågar 
detta men ingen efterfrågade en simhall, när han var ute och pratade med folk i Fisksätra 
sommaren 2015. Jag var nämligen också ute i Fisksätra då och pratade med väldigt många 
människor, och vi fick 4000 namnunderskrifter för att få simhallen till Fisksätra. Men det 
röstade Moderaterna, Centerpartiet och alla Liberaler (utom en) emot. 
Nackalistan hoppas att en träningsbana för cricket verkligen blir av också.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet är positivt inställda till att fritidsnämnden beslutar om att ge Kultur-och 
fritidsdirektören i uppdrag att utreda möjligheten att anlägga en träningsbana för cricket i 
Fisksätraområdet enligt motionen från Socialdemokraterna. Cricket är en växande sport 
och många boende i Fisksätra är engagerade i sporten. Vänsterpartiet anser att det är bra att 
fritidsnämnden tar hänsyn till önskemål från invånare i olika kommundelar. Dessutom 
skulle en cricketbana innebära en förstärkning till de idrottsmöjligheter som redan finns 
idag i Fisksätra.” 
 
- - - - - 
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§ 113 KFKS 2020/555 

Motion – Öka säkerheten för bilister under gångbroar 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden har vidtagit åtgärder utifrån 
förslagen i motionen. Utvärdering av resultatet samt uppföljning kommer ske under 2021. 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Ärende 
Motionären önskar att alla gångbroar över bilvägar ska inventeras och riskbedömas utifrån 
antalet nedslängda föremål på bilister. Motionären vill även att alla broar som anses farliga 
ska åtgärdas omedelbart. Nackapolisen och kommunens säkerhetsansvarig har tillsammans 
identifierat den mest anmälda bron och vidtagit åtgärder genom att montera ett skyddsnät 
vilket förhöjer befintligt broräcke. Försöket kommer utvärderas och om skyddsnätet 
fungerar preventivt kan lösningen användas även på andra broar i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 361 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 20 oktober 2020 § 170 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö, daterad den 16 september 2020 
Bilaga Motion - Öka säkerheten för bilister under gångbroar (NL) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), Peter Zethraeus (M) 
och Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att skyddsnät på gång-och cykelbroarna även täcker en bit utanför själva 
körbanan för att säkerställa att det inte går att kasta ner någonting på körbanan och därmed 
orsaka olyckor.” 
 
- - - - - 
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§ 114 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen om att inrätta cykelstation samt satsningar 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling i motionen då detta inte ingår i 
kommunens uppdrag. 
 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att arbete redan pågår att bevaka pågående 
upphandling av lånecykelsystem i Stockholm stad samt att kommunen redan mäter och 
följer upp periodiska resvanor. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 160  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L) och Esa Örmä (SD), 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), bifall till 
motionen. 
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Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till att-
sats fyra i motionen. 

Beslutsgång 
Att-sats ett till tre i motionen 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Att-sats fyra i motionen 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Cyklingen har en nyckelroll i arbetet för ett hållbart samhälle. Vi har blivit särskilt påminda 
om det nu under 2020. Nacka har en ambitiös cykelpolitik, det finns dock ett par områden 
som behöver förbättras. 
Vi föreslår bland annat en cykelservicestation, det är ett mekställ med verktyg, cykeltvätt 
och pump. En cykel som ska vara i bruk året runt behöver regelbundet underhåll. För 
enklare självfix konkurrerar en cykelservicestation inte med reparatörerna. Under 
vinterhalvåret sliter särskilt salt och sand på cyklarna. En servicestation är ett bra 
komplement till det vintercyklingsprojekt som Nacka driver sedan flera år. 
Vi föreslår aktiviteter för att öka cyklingen hos unga och äldre. Vi anser det ligga i 
kommunuppdraget. Likväl som att utegym och motionsspår bidrar till bättre hälsa gör 
satsningar på rekreationscykling det.” 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Det är bra satsningar som Vänsterpartiet föreslår. Cyklandet behöver stimuleras på olika 
sätt. Människor kan då och då behöva påminnas om de stora fördelarna med att cykla. Och 
det gemensamma behöver ta på sig att skapa infrastruktur som förenklar cyklandet.  
Problemet är att allt inte bör ske i kommunal regi. Där är den grundläggande skillnaden 
mellan våra partier. Föreställningen att allt blir bra, bara det sker i det demokratiska 
systemets regi, är en stor missuppfattning. Det blir ibland bra och ibland dåligt. Ibland 
mycket dåligt.  
Att kommunen tar på sig att stimulera initiativ, sätta gränser och hindra dumheter är 
mycket bättre än att allt ska ske i kommunal regi.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att en satsning på lånecyklar sker i samverkan med Stockholm stad och 
andra grannkommuner för att säkerställa att vi kan använda samma system i vår region. Det 
vore exempelvis olyckligt om Nacka anammade ett system som inte medgav att cyklarna 
kan parkeras bortanför Danvikstull. Det vore önskvärt med en regionsövergripande 
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upphandling som kan samordnas via StorSthlm eller Region Stockholm. Det är också 
viktigt att de problem som Stockholm har upplevt med sparkcyklar som slängs på 
trottoarer och i vattendrag hanteras redan i början. I det avseendet bör Nacka kolla på 
möjligheten att kräva och tillse särskilda platser där den typen av fordon kan få stå 
uppställda. 
Vi reagerar med stor förvåning på att allianspartierna uppenbarligen inte anser det vara 
kommunens uppgift att verka för att fler yngre och äldre ska cykla. På samma sätt som det 
är viktigt att kommunen bidrar till att idrottsrörelsen får goda förutsättningar, skapar 
utegym och promenadstråk för att främja folkhälsan och öka livskvaliteten är det viktigt att 
verka för att fler ska cykla.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig bakom kommunens mål för ökad cykling i kommunen. För att 
uppnå detta krävs att Nacka följer sin egen cykelstrategi, när centrala Nacka och Sickla 
bebyggs. För att uppnå tillräcklig kapacitet med en hög trafiksäkerhet krävs en förbättrad 
cykelinfrastruktur i form av raka, breda och väl skyltade regionala cykelstråk 
(Värmdöstråket och Saltsjöbadsstråket) samt ett bra underhåll av dessa cykelstråk året runt, 
t ex med sopsaltning vintertid. Många av förslagen i motionen behandlar andra åtgärder 
som dessutom till stor del genomförs, vilket vi redan stödjer i vår skuggbudget. Nackalistan 
är positiva till att kommunen även stimulera ökad rekreations och motionscykling, t ex 
genom dialog med lokala föreningar.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna välkomnar välavvägda och meningsfulla kommunala satsningar på 
ökad cykling i kommunen.  
Sverigedemokraterna vill dock varna mot överdrivna förhoppningar om värdet av cykling – 
cykling löser inte kommunens transportproblem ensam:  

• 70% av Nackas nattbefolkning, 35 161 personer, pendlar ut från Nacka vilket ofta 
gör arbetsresesträckor för långa för cykling när näringsliv och arbetsplatser 
koncentreras till norrort och ut mot Arlanda. 

• En stor del av kommunen – Fisksätra och Saltsjöbaden – har ingen säker cykelväg 
utan måste cykla på den smala Saltsjöbadsvägen för att komma vidare.   

• Arbetslivet är numera i konstant förändring. Ingen kan vara säker på att dagens 
arbetsplats på bekvämt cykelavstånd är kvar nästa månad.  

Det finns anledning att varna för en romantisk och överdriven syn på värdet av cykling. 
Cykling är bra på många sätt. Politik för ökad cykling är dock tyvärr lätt att ta till som 
symbolpolitik för aktivister som inte tar hänsyn till inneboende svagheter och svårigheter 
med cykling. I städer där cykling har stor betydelse, som Amsterdam eller Köpenhamn, 
beror detta dels på att svensk vinter saknas och dels på en stor satsning på 
cykelinfrastruktur (till nackdel för motortrafik) som saknar såväl politiskt stöd som 
opinionsstöd i Nacka och Sverige.” 
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Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vänsterpartiet vill att det satsas mer på cykling i Nacka, det vill Miljöpartiet också. Redan 
2012 la vi en motion om att kommunen skulle ansluta sig till ett sådant lånecykelsystem 
som Vänsterpartiet tar upp i sin motion. Dåvarande Tekniska nämnden tyckte att det var 
ett bra förslag och gav kommunens trafikenhet i uppdrag att undersöka möjligheten att 
starta ett lånecykelsystem. Sedan dess har det inte hänt särskilt mycket, och man verkar som 
så många gånger tidigare ha fastnat i ”utredningsfasen”. Utöver vår lånecykelmotion från 
2012 har vi lämnat in ett stort antal andra cykelmotioner genom åren med blandat resultat, 
en del har bifallits och en del har fått avslag. Deltagandet i Cykelfrämjandets 
Kommunvelometer som Vänsterpartiet nämner i sin motion är också resultatet av en 
Miljöpartimotion. Det finns dock många förslag vi inte har fått igenom och vi uppskattar 
verkligen att det finns ett annat parti här i Nacka som inte bara driver på för ökad biltrafik 
utan också driver på för ett ökat cykelanvändande. Därför ställer vi oss helhjärtat bakom 
Vänsterpartiets cykelmotion.” 
 
- - - - - 
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§ 115 KFKS 2020/553 

Motion – Tidigarelägg satsningar på gång- och 
cykelbanor 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen beskrivs att andelen cyklister under första tertialet 2020 har ökat med 41 % i 
jämförelse med samma period året innan. Motionärerna menar att kommunens cykelbanor 
är i varierande standard, och inte möter upp cyklisternas behov och krav på utformning av 
infrastrukturen idag. I motionen föreslås att de trafiksäkerhetshöjande åtgärderna i projekt 
"Cykelpaket 2022" ska genomföras per omgående, samt att alla åtgärder inom kommunens 
"strategi för cykelsatsningar" som går att genomföra oberoende andra byggprojekt, ska 
tidigareläggas. 
 
För investeringsprojektet "Cykelpaket 2022" finns idag redan planer på olika åtgärder, vilka 
i mån av tid och resurser påbörjas så snart som möjligt. Trafikenheten arbetar kontinuerligt 
med cykelinvesteringsprojekt, i den takt som såväl verksamhetens resurser kan genomföra 
liksom förutsättningarna i den lokala infrastrukturen i Nacka kommun. De åtgärder som 
beskrivs i "Strategin för cykelsatsningar", som antogs 2014, har under de senaste åren 
betats av. Nya förutsättningar och förändringar påverkar dock den åtgärdslista som då togs 
fram, vilken under årens lopp har reviderats. En del åtgärder har inte blivit aktuella att 
genomföra, andra är påbörjade men utan tidplan och en del är inte aktuella på grund av 
rådande och kommande exploateringsprojekt. Med detta anser natur- och trafiknämnden 
att alla projekt inom ramen för strategin är behandlade, och med ovanstående motivering 
på respektive förslag anser att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i 
motionen. Kommunstyrelsen har instämt i natur- och trafiknämndens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 362 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 10 november 2020, § 191 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 22 oktober 2020 
Bilaga Motion - Tidigarelägg satsningar på gång- och cykelbanor (MP) 
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Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L) och Esa Örmä (SD), 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Fredrik Holmqvist (V) yrkade, med instämmande av Lisskulla Zayane (MP), bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Fredrik Holmqvists förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Åtgärderna som föreslås i motionen är i sig bra. Dock är det svårt att bryta ut enstaka 
satsningar på det sätt som motionen förslår. Det är viktigt att den övergripande planeringen 
håller ihop för att inte leda till förgävessatsningar eller kräva onödig ombyggnation längre 
fram i processen.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan ställer sig bakom kommunens mål för ökad cykling i kommunen. För att 
uppnå detta krävs att Nacka följer sin egen cykelstrategi, när centrala Nacka och Sickla 
bebyggs. För att uppnå tillräcklig kapacitet med en hög trafiksäkerhet krävs en förbättrad 
cykelinfrastruktur i form av raka, breda och väl skyltade regionala cykelstråk 
(Värmdöstråket och Saltsjöbadsstråket) samt ett bra underhåll av dessa cykelstråk året runt, 
t ex med sopsaltning vintertid. Det är viktigt att åtgärder ur cykelsatsningsbudgeten 
prioriteras rätt och inte går till kostnadsineffektiva åtgärder, t ex temporära förbättringar 
som går om intet när gator byggs om ett par år senare. Sådana bör bara genomföras om det 
krävs p g a olycksrisk. Vissa åtgärder som årliga enkäter och uppföljningar kan heller inte 
tidigareläggas. Kostnadseffektiva, permanenta åtgärder ur cykelsatsningsbudgeten som 
medför verklig nytta för cyklister ställer vi oss bakom.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna välkomnar välavvägda och meningsfulla kommunala satsningar på 
ökad cykling i kommunen.  
Sverigedemokraterna vill dock varna mot överdrivna förhoppningar om värdet av cykling – 
cykling löser inte kommunens transportproblem ensam:  

• 70% av Nackas nattbefolkning, 35 161 personer, pendlar ut från Nacka vilket ofta 
gör arbetsresesträckor för långa för cykling när näringsliv och arbetsplatser 
koncentreras till norrort och ut mot Arlanda. 

• En stor del av kommunen – Fisksätra och Saltsjöbaden – har ingen säker cykelväg 
utan måste cykla på den smala Saltsjöbadsvägen för att komma vidare.   

• Arbetslivet är numera i konstant förändring. Ingen kan vara säker på att dagens 
arbetsplats på bekvämt cykelavstånd är kvar nästa månad.  
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Det finns anledning att varna för en romantisk och överdriven syn på värdet av cykling. 
Cykling är bra på många sätt. Politik för ökad cykling är dock tyvärr lätt att ta till som 
symbolpolitik för aktivister som inte tar hänsyn till inneboende svagheter och svårigheter 
med cykling. I städer där cykling har stor betydelse, som Amsterdam eller Köpenhamn, 
beror detta dels på att svensk vinter saknas och dels på en stor satsning på 
cykelinfrastruktur (till nackdel för motortrafik) som saknar såväl politiskt stöd som 
opinionsstöd i Nacka och Sverige.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet vill att kommunen underlättar för de alltfler som vill kunna gå och cykla till 
följd av pandemin. Vi vill därför att alla trafiksäkerhetshöjande åtgärder som är planerade 
längre fram i tiden men som går att genomföra redan nu, ska genomföras så fort som 
möjligt. Om vi underlättar för alla som vill gå och cykla NU har vi också chansen att 
förändra resvanorna hos en hel generation.” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Miljöpartiet har naturligtvis rätt i att nu om någonsin är rätt tillfälle att skapa förändring i 
resvanebeteendet. Under flera år har cykelpendlingen ökat men under covidpandemin har 
ökningen varit markant högre. Om vi ska få en hållbar resvaneförändring ska det vara lika 
säkert för den som cyklar snabbt till och från jobbet, som för tolvåringen att ta sig till 
skolan eller fotbollsträningen. 
Generellt har Nacka en bra cykelpolitik, men det finns flera platser i som inte klarar av 
trafiksäkerheten med blandade gång- och cykelbanor, ibland vid busshållplatser eller där 
cykelbanan är borttagen på grund av byggen. Eftersom Nacka anser sig ha 125 miljoner 
kronor över finns ingen anledning att vänta med att genomföra satsningar på gång- och 
cykelbanor.” 
 
- - - - - 
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§ 116 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 163  
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 
 
- - - - -  
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§ 117 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 164 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
 
- - - - - 
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§ 118 KFKS 2020/327 

Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet 
i Velamsund 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna från Miljöpartiet inkommit med en motion 
om att låta Naturskolan fortsätta sin verksamhet i Velamsund. I motionen föreslås att 
Naturskolan får fortsätta med sin verksamhet i Velamsund samt att Naturskolan ska drivas 
inom ramen för Välfärd samhällsservice. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkom att intresset var mycket lågt 
bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan var låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodosågs i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
Välfärd samhällsservice bedömer att produktionsområdet inte har bättre förutsättningar än 
Välfärd skola att kunna driva en naturskola med budget i balans. Ett uppdrag att driva 
naturskolan skulle därmed innebära en förlustaffår som då skulle behöva finansieras av 
andra verksamheter inom produktionsområdet. 
 
Naturskolan avvecklades 31 juli 2020. 
 
Den sammantagna bedömningen är att det varken fanns kapacitet eller incitament att driva 
Naturskolan vidare. Motionens förslag bör mot bakgrund av detta avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 247 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice, daterad den 21 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet i Velamsund (MP) 
 
- - - - -  
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§ 119 KFKS 2020/94 7 

Motion – Nackas Naturskola 2.0 
Motion den 12 oktober 2020 av Lina Olsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna inkommit med en motion om att igen 
starta upp Naturskolans verksamhet. I motionen föreslås även att Naturskolan ska ett 
utökat mandat att undervisa elever i klimatfrågan, att verksamheten ska vara kostnadsfri för 
skolorna samt att kostnaden och om lokalisering för verksamheten ska utredas. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
I utredning av en motion med förslag om att Naturskolan ska drivas av Välfärd 
samhällsservice har verksamheten sett över möjligheten för ett övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte har 
möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi utifrån rådande 
förutsättningar. 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 9 februari 2021, §9 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 14 januari 2021 
Bilaga Motion - Nackas Naturskola 2.0 (NL) 
 
- - - - - 
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§ 120 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. 
 
Redan idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen  
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§ 121 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 122 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 123 KFKS 2019/1094 

Motion – Gatuparkering och parkeringstal vid 
nybyggnation 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten och att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och 
hemtjänst ställs. Vidare föreslås att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation 
upphävs. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020. Det har 
uppmärksammats att dokumentet som föreslås upphävas, felaktigt har benämnts 
Rekommenderade parkeringstal i Nacka (2013). Dokumentets rätta namn är 
Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun (2014). I 
denna tjänsteskrivelse anges korrekt namn på dokumentets namn genomgående. 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i linje med miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens beslut, att kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige: 
- att avslå yrkandet om att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten eftersom kantstensparkering, eller angöring, behövs för att 
säkerställa de lagkrav som ställs och möjliggöra för det gatuliv kommunen önskar uppnå. 
- att avslå yrkandet att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och hemtjänst 
ställs. 
- att delvis bifalla yrkandet att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation upphävs 
genom beslut om att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i 
Nacka kommun (2014). 
Motiven till att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka 
kommun (2014) är att ett mer kostnadseffektivt byggande kan uppnås samt uppfyllelse av 
Nackas övergripande mål om hållbart resande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 208 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 26 maj 2020 
Bilaga 1 Motion från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) den 18 november 
2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun 
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(2014) 
Bilaga 4 Rekommenderade parkeringstal för bostäder i Nacka (2016) 
 
- - - - - 
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§ 124 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019 /231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i vikten av att beakta frågan om 
pollinerande insekter, men anser att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv 
tillsammans med andra underlag inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om 
biologisk mångfald i flera av kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv 
är det viktigt att göra en avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram 
nya underlag. Enheten bedömer att de befintliga verktyg som finns ska användas för att 
styra mot de mål som kommunen fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslår 
enheten därför att kommunfullmäktige noterar att arbetet med pollinering ingår i 
kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och att natur- och trafiknämnden i 
arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en samlad avvägning av vilka av 
nämndens åtgärder som ska prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 209 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 
2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 
 
- - - - -  
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§ 125 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
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§ 126 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 127 KFKS 2019/ I 066 

Motion – Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta. 
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden har berett motionen och noterade för egen del att kommunala och 
fristående huvudmän har ansvar för elevers tillgång till skolbibliotek. Utbildningsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det pågår ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen gällande motionärernas 
förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 212 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, daterad 13 maj 2020 § 25 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 21 februari 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 128 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 129 KFKS 2019/ I 064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och 
fritidshem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om 
föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
medborgare likvärdigt. Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga 
barns vistelsetid i förskola och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har 
politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 214 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 130 KFKS 2019/927 

Motion – Dokumentation av Nackas miljöer 
Motion den 7 oktober 2019 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Christina Ståldal med flera (NL) föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utreda 
förutsättningarna för att göra en mer heltäckande dokumentation av Nackas miljöer i de 
områden där stadsbyggnation ska äga rum. I motionen nämns olika områden som bör 
prioriteras. 
 
Av utredningen av motionen framgår att det finns goda förutsättningar för kommunen att 
kunna dokumentera de miljöer som kommer påverkas av stadsutvecklingen. Exempelvis 
kan kommunens lokalhistoriska arkiv utgöra en utgångspunkt för detta fortsatta arbete 
inom området. Det kan noteras att ett samspel i frågan om avseende kulturmiljöfrågor 
redan pågår mellan berörda enheter i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 243 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämndens den 26 maj 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse och underliggande handlingar 
 
- - - - - 
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§ 131 KFKS 2019/ I 078 

Motion – Utredning och kartläggning om programmet 
för konst och kultur i det offentliga rummet 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna anser att Nackas kulturliv och offentliga konst begränsas av följande tre 
faktorer; yttre hot från extremister, kommersiella intressen samt tjänstepersoner och 
politiker som vill styra konstens innehåll för att påverka opinionen. Därför föreslår 
motionärerna en kartläggning av sårbarheten för yttre hot mot kommunens bibliotek och 
kulturhus, samt konstprogrammets förutsättningar för konstnärlig frihet. 
 
År 2016 antog kommunfullmäktige en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt 
våld, som gäller för all kommunalt finansierad verksamhet. Enligt strategin ska arbetet mot 
våld bygga på samverkan inom kommunen och med andra aktörer i samhället, exempelvis 
polis och civilsamhälle. Kommunen har även tagit fram en rutin gällande arbetet mot 
våldsbejakande extremism och extremt våld. Ar 2018 antogs "Program för konst och kultur 
i det offentliga rummet". Programmet anger inte några krav gällande vad offentlig konst i 
Nacka ska innehålla, och inte heller några övriga begränsningar av den konstnärliga 
friheten. Nacka kommun har, i likhet med många andra kommuner, en lång tradition av 
samverkan med bland annat byggherrar och fastighetsägare gällande produktion av konst i 
det offentliga rummet. Bedömningen är att dessa samarbeten genom åren inte har inverkat 
negativt på konstens kvalitet, eller begränsat den konstnärliga friheten utifrån kommersiella  
eller politiska påtryckningar. Mot bakgrund av ovan föreslås att förslagen 1 och 2 i 
motionen avslås. 
 
Tanken med Wall Street Nacka var att skapa en positiv, inbjudande och trygg känsla. 
Stadsledningskontoret kan inte se att det skulle ha funnits en ambition eller vilja att styra 
det konstnärliga uttrycket. Stadsledningskontoret välkomnar den utvärdering av 
"Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet" som ska ske i samband med 
mandatperiodens slut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 267 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 
september 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 22 september 2020, § 44, inkl 
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tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Strategi mot vålds bejakande extremism och extremt våld 
Bilaga 3 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Bilaga 4 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 132 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
- - - - - 
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§ 133 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram förslag på möjliga platser att överdäcka. 
Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra exempelvis bostäder och 
arbetsplatser har flera nyttar, men innebär samtidigt stora investeringar och hantering av 
omfattande och komplexa frågeställningar samt flera inblandade aktörer. 
 
Kommunens inriktning är att alla projekt ska bära sina egna kostnader. De förväntade 
intäkter som kan fås av tillskapandet av byggrätter måste alltså täcka kostnaderna för 
överdäckningskonstruktionen och övriga kostnader. 
 
Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att initiera ytterligare 
kostnadsdrivande projekt som fler överdäckningar sannolikt skulle innebära. En 
stadsutvecklingsekonomi i balans har definierats som att inkomsterna ska vara minst lika 
stora som utgifterna under åren 2014-2030. För att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i 
balans krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 301 
Tjänsteskrivelse från planenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 28 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 134 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 135 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska avkräva alla bidragssökande föreningar en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 
av Europakonventionen för mänskliga rättigheter. I motionen föreslås även att alla 
bidragssökande föreningar som hyr ut lokaler lämnar en skriftlig förhandsförsäkran om att 
föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med representation i Nacka 
kommunfullmäktige och/ eller riksdagen, utan åtskillnad relativt andra hyresgäster. 
 
Ärendet är berett i kulturnämnden och fritidsnämnden som båda föreslår att motionen 
avslås bland annat mot bakgrund att Europakonventionen är inkorporerad i svensk lag 
varför föreningar har att följa denna lag liksom andra lagar i Sverige, samt mot att 
kommunen ej har rådighet över föreningars egna lokaler. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att föreningarna redan idag behöver följa 
Europakonventionen och att riktlinjerna för lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger 
uthyrning till politiska partier i mån av plats. Att däremot avkräva bidragssökande 
föreningar som hyr ut lokaler en försäkran om att hyra ut till just politiska partier bedöms 
som alltför långtgående, då det inte är en kommunal angelägenhet att styra hur föreningar 
hyr ut sina egenägda lokaler. Däremot kan det konstateras att föreningar och kulturhus som 
har kommunala upplåtelseavtal ska hyra ut lokaler till politiska partier. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår därför stadsledningskontoret att kommunfullmäktige noterar att det är 
möjligt för politiska partier att hyra lokal av de föreningar och kulturhus som har 
kommunala upplåtelseavtal. I övrigt förslås att kommunfullmäktige avslår förslaget om att 
kommunen ska villkora beviljandet av föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr 
ut sina egna lokaler ska vara skyldiga att hyra ut till politiska partier. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 303 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Föreningarnas värdegrund (SD) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 25 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020 § 27 
 
- - - - - 
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§ 136 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en policy för att belysa de grunder som 
rektorer kan luta sig mot för att neka eller bevilja besök av utomstående som inte anses dela 
värdegrunden hos skolan samt motsvarande policy för besök hos andra kommunala 
arbetsplatser. 
 
Enligt de lagregler och grunder för urval som finns idag kan en skola inte avgränsa en 
inbjudan till politiska partier på grund av vissa partiers åsikter skulle strida mot skolans 
värdegrund. Detta även med utgångspunkt i den grundlagsskyddade yttrandefriheten och 
objektivitetsprincipen. Det har inte framkommit annat än att Välfärd skolas rektorer anser 
att de redan idag har lagstöd och riktlinjer som ger stöd i deras beslut när det gäller att ta 
emot eller neka besökare. Vad gäller studiebesök hos andra kommunala arbetsplatser 
bedömer stadsledningskontoret att detta inte har upplevts som ett problem i 
verksamheterna och det bedöms därför inte föreligga något behov en policy. Det är upp till 
respektive chef att bedöma om och när ett studiebesök är lämpligt. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår stadsledningskontoret att motionens bägge att-satser 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 305 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 oktober 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 
september 2020, § 52, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motion - Policy för demokratiska samtal (S) 
 
- - - - - 
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§ 137  KFKS 2019/1176 

Motion – Elektronisk pornografiblockering i kommunala 
miljöer 
Motion den 16 december 2019 från Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ska upphandla och implementera elektroniska 
lösningar för pornografiblockering i alla datanätverk i kommunala skolor samt att 
kommunen ska påtala behovet av sådana lösningar i skolor med privat anordnare och 
införa krav på sådana lösningar i kommande upphandlingar. Motionen har behandlats av 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden. Båda instanserna föreslår 
att motionens förslag avslås, med notering om det arbete som redan pågår i kommunens 
skolor och om den fortsatta bevakning som finns av den hemställan som Sveriges 
Kommuner och Regioner lämnat till regeringen om förtydligad lagstiftning gällande 
webbfilter inom skolväsendet. Notering lämnas också om att det är skolhuvudmännen 
själva som bedömer behov av sådana lösningar inom sina skolor och att kommunen inte 
upphandlar fristående skolverksamhet. Den samlade bedömningen är därför att avslå 
motionen, med ovan nämnda noteringar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 306 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 6 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Elektronisk pornografiblockering i kommunala miljöer (SD) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott den 22 september § 51 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 13 
maj 2020 § 26 
 
- - - - - 
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§ 138 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
for våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skydds bedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt for att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten for barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 307 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 
42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 
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inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion - Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan vårdnadshavare 
 
- - - - - 
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§ 139 KFKS 2020/329 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum 
Motion den 20 april 2020 av Mikael Carlsson och YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen garanterar Fisksätra Folkets Hus 
lokaler motsvarande minst de gamla lokalerna i skolan, förhandlar med Stena om att ge 
plats för dessa lokaler i Fisksätra centrum samt tar initiativ till och stödjer en projektering 
av lokalerna i samarbete med föreningen, biblioteket, Stena m.fl. Ärendet har beretts 
tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden den 20 
oktober 2020. Kulturnämnden hyrde tidigare kulturhuslokaler i en del av byggnaden på 
fastigheten Nacka Erstavik 26:248 (Fisksätraskolan). I september 2019 överlät Nacka 
kommun fastigheten och kulturhuslokalerna flyttade till tillfälliga lokaler i anslutning till 
Fisksätra Centrum i juni 2020. I samband med överlåtelsen kom kommunen och Stena 
Fastigheter överens om att initiera ett arbete gällande kommunens långsiktiga behov av 
kulturhus i Fisksätra. Dessa diskussioner påbörjades under våren 2020 och pågår alltjämt. 
Målet med arbetet är att skapa ändamålsenliga lokaler för en bred kulturverksamhet där 
lokalerna ska vara verksamhetsanpassade och kunna samnyttjas effektivt och bokas av en 
mångfald aktörer som vill bedriva kulturverksamhet i Fisksätra. Mot bakgrund av ovan 
föreslås att kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen, och att motionen med detta är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 308 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Motion - Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 56 
 
- - - - -  
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§ 140 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna pekar på att Nacka kommun har infört en modell med flera privata aktörer 
som levererar välfärdstjänster, och att kommunen i och med detta har försökt reglera bort 
sitt ansvar för att verksamheten bedrivs med rimliga förutsättningar. Motionärerna menar 
att det inte finns några krav gällande personalens villkor i avtalen med kommunen, och att 
det inte finns några riktlinjer om att fullfölja utbetalningar som ställts in till följd av 
pandemin. Motionärerna vill därför att kommunens kulturavtal ska förstärkas med en 
krisklausul som säkerställer ett ansvarsfullt agerande mellan kommunen och 
kulturaktörerna. Vidare vill motionärerna att kommunens avtal med externa aktörer 
förutsätter bra villkor för de som anlitas i verksamheterna. 
 
I avtalen med driftsaktörerna inom kulturnämndens ansvarsområde regleras 
arbetsmiljöansvaret. Lagar, kommunala beslut och riktlinjer ska efterlevas och avvikelser 
som påverkar verksamheten ska snarast meddelas till kommunen. Enligt avtal förbinder sig 
leverantörerna att förebygga skador och tillbud som kan drabba personal. Leverantörerna 
förbinder sig även att ha erforderliga försäkringar för sin verksamhet. Kulturnämndens 
bedömning är att ovan regleringar i avtalen ger förutsättningar för bra arbetsvillkor. 
 
Det är svårt att definiera och avtala om kriser, därför bör man inte på förhand definiera vad 
som utgör en kris, utan snarare hänvisa till oförutsedda händelser som medför att endera 
parten inte har möjlighet att uppfylla avtalet med rimliga medel och resurser. Det vanliga är 
därför att man avtalar om "force majeure", det vill säga oförutsedda och extraordinära 
händelser som inverkar på möjligheterna att uppfylla ett avtal. I nämndens driftsavtal som 
upphandlats avtalas om "force majeure", vilket bedöms tillräckligt i händelse av kris. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 310 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 55 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 6 oktober 2020 
Bilaga Motion - Inför krisklausuler i kulturavtalen (S) 
 
- - - - - 
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§ 141 KFKS 2020/198 

Motion – Förvalta Danvikens hospital och utred 
möjligheten att skapa ett kulturcentrum 
Motion den 2 mars 2020 av Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ser till att Danvikens hospital förvaltas så att 
byggnadens kulturhistoriska värde bevaras, utreder möjligheterna att köpa hospital-
byggnaden samt utreder möjligheterna till ett kulturcentrum i Danvikens hospital. Ärendet 
har beretts tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden 
den 20 oktober 2020. 
 
Danvikens hospital ägs sedan 2018 av Aspect Hospitality 2016:1 AB. Byggnaden är klassad 
som byggnadsminne sedan 2016 och är i stort behov av renovering. Ett flertal 
förelägganden gällande bristande underhållsåtgärder har utfärdats av såväl länsstyrelsen 
som Nacka kommun. Tidigare fastighetsägare försattes i konkurs våren och vid en auktion 
i september 2020 köptes fastigheten av företaget Gullringsbo Egendomar. Den nya ägaren 
har uttalat att restaurering, planering, uthyrning och förvaltning av fastigheten kommer att 
genomföras. Föreläggandena kommer att flyttas över till nya ägare. Beaktande av 
byggnadens kulturhistoriska värde sker därmed. Investeringstakten i kommunala 
välfärdsfastigheter såsom till exempel skola och förskola förväntas vara fortsatt hög 
samtidigt som de ekonomiska förutsättningarna är begränsade. Enskilda satsningar som 
inte inrymmer kommunala verksamheter är därmed inte möjligt. Det är heller inte 
kommunens uppgift att investera i fastigheter som inte ska inrymma kommunala 
verksamheter. Med anledning av ovanstående bör inte fortsätta utreda möjligheten till ett 
köp av hospitalbyggnaden. Ytterligare nyetableringar av kulturcentra i kommunen och i 
Sicklaområdet bedöms inte kunna prioriteras då nya projekt, som bedöms kunna svara upp 
mot behovet av nya kulturcentrum i kommunen, redan är planerade. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 311 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, den 13 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion från Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 53 
 
- - - - - 
  



 
102 (118) 

 15 mars 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 142 KFKS 2018/966 

Motion – Äga och driva simhallar lokalt 
Motion den 15 oktober 2018 från YuSie Rundkvist Chou mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen ska utreda möjligheten att bygga upp 
lokala simhalls bolag för att locka lokala bolag att gå in som aktieägare samt att lokala 
föreningar och bolag ska driva simhallarna i de olika kommundelarna. 
Det kan noteras att kommunen redan utrett och beslutat i frågan om lokaliseringen av en 
ny simhall i Saltsjöbaden. Eftersom det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare 
så anger kommunens styrprinciper att en upphandling ska ske. I upphandlingen har alla 
intresserade aktörer möjlighet att lämna anbud, oavsett om det är idrottsförening, 
aktiebolag eller kommunal välfärdsproduktion. Motionärernas förslag om att kommunen 
ska initiera ett så kallat lokala simhallsbolag bedöms inte ligga ramen för kommunens 
ansvar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 354 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Äga och driva simhallar lokalt (NL) 
 
- - - - - 
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§ 143 KFKS 2018/II15 

Motion – Simhall i Fisksätra i kommunal regi 
Motion den 19 november 2018 från Oscar Dahlström mfl (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ändrar sitt beslut om lokalisering av nya 
Näckenbadet att istället placeras i Fisksätra, att kommunen ska låta bygga badet i egen regi 
genom att enbart upphandla bygget och att kommunen ska äga det nya badet samt driva 
verksamheten i egen regi. 
Lokaliseringen av den nya simhallen är redan utredd och beslutad, den ska placeras på 
Saltsjöbadens IP. Kommunens styrprincip anger att en upphandling av driften ska ske då 
det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare. Mot bakgrund av detta föreslås dessa 
förslag i motionen avslås. Gällande förslagen att kommunen ska bygga och äga det nya 
badet noteras att detta redan ingår i den nya upphandlingen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 355 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 oktober 2019, § 88 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden (FRN 2019 / 5) 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 
- - - - -  
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§ 144 KFKS 2018/I092 

Motion – Badhus i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska anlägga en 15-metersbassäng med tillhörande 
relaxavdelning i Fisksätra. Kommunfullmäktige har, den 21 september 2015, § 206, beslutat 
att lokalisera en ny simhall på Saltsjöbadens IP, på samma plats som den gamla simhallen. 
Beslutet grundar sig på en utredning, som visar att det är mer lämpligt att anlägga simhallen 
på befintlig mark vid Saltsjöbadens idrottsplats, än en placering i Fisksätra, utifrån 
aspekterna tillgänglighet, funktion, genomförbarhet, ekonomi och 
risk/möjlighetsperspektiv. Den nya simhallen kommer att ha en större kapacitet än den 
gamla och givet antalet invånare i kommundelen samt avståndet mellan Fisksätra och 
Saltsjöbaden anses den nya simhallen med placering på Saltsjöbadens IP uppfylla det behov 
som anges i motionen. Mot bakgrund av ovanstående föreslås att motionens förslag avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 356 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 4 december 2019, § 106 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 
- - - - - 
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§ 145 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 357 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 146 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 147 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 148 KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 360 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 149 KFKS 20 18/ I 097 

Motion – Genomlysning av Nackas hyresmodell 
Motion den 19 november 2018 av Espen Bjordal mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås en genomlysning av Nackas hyresmodell med svar på frågor om 
hyresmodellen fått pedagogiska och ekonomiska konsekvenser, om den haft konsekvenser i 
form av lägre lärartäthet och större barngrupper, minskad skolhälsovård samt hur den 
höjda skolchecken fördelas i förhållande till hyreshöjningen. Senaste revideringen av 
hyresmodell för att fördela lokalkostnader mellan skola och förskola beslutades 2012 och 
implementerades 2013. Ett särskilt uppdrag gavs 2019 avseende en översyn av modellen 
för internhyror i syfte att anpassa den till det lokalbestånd som finns idag och byggs de 
kommande åren samt för att skapa ytterligare incitament för en effektiv och flexibel 
lokalanvändning. Kommunfullmäktige fastställde en ny hyresmodell för intern förhyrning 
av lokaler och bostäder den 14 september 2020. Intentionen att genomföra en 
genomlysning av tidigare hyresmodell har skett och intentionen bakom förslaget i 
motionen är därmed uppfyllt såtillvida att en ny hyresmodell för internhyra har beslutats. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 25 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga Motion från Espen Bjordal m.fl. (S). 
 
- - - - - 
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§ 150 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 26 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 
 
- - - - -  
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§ 151 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 
 
- - - - -  
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§ 152 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 
boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 
inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 
bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 
beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 
utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 
presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 
hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 
verksamheternas hantering av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 28 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 7 november 2020 
Bilaga - Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 
 
- - - - - 
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§ 153 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 154 KFKS 2021/366 

Motion – Stärk barnperspektivet i kommunernas 
verksamhet 
Motion den 15 mars 2021 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 155 KFKS 2021/367 

Motion – Begränsa momskompensation till privata 
anordnare 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 156 KFKS 2021/368 

Motion – Solcellsanläggningar i Nacka  
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 157 KFKS 2021/369 

Motion – Vindkraftverk i Nacka 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 158 KFKS 2021/370 

Interpellation – Hemtjänstavgiften 
Interpellation den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist (V) till äldrenämndens ordförande Karin 
Teljstedt (KD) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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